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След като почти месец
пълен хаос бе блокирал ра-
ботата на “Български пощи”
заради хакерска атака и има-
ше проблем с изплащането
на пенсиите, вицепремиерът
Калина Константинова по-
иска оставката на ръковод-

ството на дружеството.
По време на управлени-

ето на ГЕРБ то умишлено е
било водено към фалит,
твърди тя. Според вицепре-
миера компанията е систем-
но недофинансирана. За
2021 г. нейната загуба е

била 13 млн. лв. при плани-
рана печалба от 100 млн. лв.
“Български пощи” имат под
2% дял при куриерските
услуги, въпреки че този па-
зар расте с 30% годишно.

“Шест години бордът на
пощите не е сменян. Това
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Новата власт отслабила хватката върху медиите и България
вече е на 91 място по свобода на словото от 180 обхванати в
изследването държави, сочи доклад на “Репортери без граници”.
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Ñìåíÿò øåôîâåòå
íà „Áúëãàðñêè ïîùè”
Управлението на ГЕРБ водило държавното
дружество умишлено към фалит

ÂÚË×ÈÒÐÚÍÑÊÎÒÎ

ÇËÀÒÍÎ

ÑÚÊÐÎÂÈÙÅ

ÃÎÑÒÓÂÀ Â ÍÈÌ
Стр. 13

управление не бива да оста-
ва повече”, каза  Константи-
нова. За кибератаката, която
блокира дейността на друже-
ството, от ДАНС твърдят, че
носи руски почерк.
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Министър-председателят Кирил Петков участва в церемонията по старта на строителството на терминала
за втечнен природен газ край Александруполис, Гърция. Очаква се терминалът да заработи през декември 2023 г.

СНИМКА БТА
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роблемите в МВР са от години
и много. Всеки екип идваше с ам-
бицията за реформа, правеше про-
мени на парче, напред-назад. Ре-
зултатите са видими. Накрая ре-
формирането се разбиваше в... не-
досегаемите.

А проблемите в МВР се трупа-
ха - нисък статус на служителите,
липса на доверие в системата, не-
ефективна селекция, неадекватна
подготовка, грешки в кариерното
развитие... Към всичко това с пра-
во синдикатите добавят несправед-
ливост в заплащането, лоша орга-
низация и мизерия.

Екипът на министър Бойко
Рашков планира сериозна струк-
турна реформа (стр. 3). Очаквана
дълго, тя ще предизвика различни
мнения. И тревоги. Не само сред
редовите полицаи, но и сред оне-
зи, които всеки път, щом чуят за
реформа, съзират заплаха за топ-
лите си места.

Крайно време е обърнатата
пирамида в МВР, съществувала на
принципа “много вожд, малко ин-
дианец”, най-сетне да се превърти.
И да престане употребата и зло-
употребата с МВР.

За целта е необходима обективна
“снимка” - задълбочена и професио-
нална. Не на парче или заради поли-
тически цели и пристрастия. Нужен
е пълноценен и широк диалог. Таки-
ва заявки има. Дано участниците в
диалога не заложат на познатите
практики за извиване на ръце.

За истинска реформа ще са
нужни години. И воля за решения.

Âîëÿ çà
ðåøåíèÿ

П

Ина МИХАЙЛОВА
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Варненци събраха 43 тона пластмасови капачки, което е сво-
еобразен рекорд в акцията “Аз вярвам и помагам”. Средствата от
нея ще бъдат използвани за купуване на детска линейка за Центъра
за спешна медицинска помощ в града.

Стотици варненци и хора от цяла Североизточна България пре-
дадоха пред Катедралния храм “Свето Успение Богородично” във
Варна торби с капачки и жълти стотинки в рамките на инициативата.

Тази година освен капачки се събираха и стотинки от 0,01 лв.,
0,02 лв., 0,05 лв., 0,10 лв., 0,20 лв., 0,50 лв., 1 лв. и 2 лв., които
можеше да не бъдат отделяни и сортирани по номинална стой-
ност. По време на събитието течеше и благотворителен дарител-
ски базар, на който се предлагаха рекламни материали с логото
на кампанията, като парите от продажбата им отиват за благо-
родната кауза. Желаещите можеха да дарят средства и в специ-
ални дарителски кутии.

Бившият екоминистър Нено Димов и бив-
шата зам.-кметица на Перник Севделина Кова-
чева застанаха вчера пред Специализирания
наказателен съд. Това се случи 2 г. и 5 месеца
след задържането им заради водната криза в
Перник.  Спецпрокуратурата приключи раз-
следването през юли м.г.

Димов обяви, че е невинен, а спецправосъ-
дието ще бъде закрито след по-малко от 3 ме-
сеца. Това означава, че делото срещу него ще
продължи и ще приключи в Софийския градски
съд. Димов е обвинен за безстопанственост.
Според обвинителния акт той не е положил
достатъчно грижи за ръководенето, управле-
нието, стопанисването и запазването на вода-
та в язовир “Студена”. Ковачева пък ще бъде
съдена за престъпление по служба, защото не

119 години от гибелта на Гоце Делчев ще бъде отбелязана
днес в Благоевград и Гоце Делчев.

С традиционен ритуал по поднасяне на венци и цветя вид-
ният българин ще бъде почетен на централния площад в Гоце
Делчев. Пред паметника на революционера в 12 ч. ще се събере
ръководството на общинската администрация, представители
на институции, на политически партии и на всички училища в
града. Второ Основно училище “Гоце Делчев” ще отбележи
тържествено своя патронен празник.

Малко по-рано - от 11 ч., на пл.”Македония” в Благоевград
също е организиран ритуал по повод 119 години от смъртта на
Гоце Делчев, съобщиха от общината. Цветя и венци ще бъдат
поднесени пред паметника на революционера.

Ðåêîðäíèòå 43 òîíà
êàïà÷êè ñúáðàõà âàðíåíöè
çà äåòñêà ëèíåéêà

Äåëîòî ñðåùó Íåíî Äèìîâ çà
áåçâîäèåòî â Ïåðíèê âëåçå â ñúäà

обявила навреме режим на водата в града.
По делото са събрани 40 хил. страници

доказателства. Според документите, иззети по
разследването, Димов е разписвал графиците
на водоподаването от язовира, а от това във
време на криза са се възползвали “Стомана
индъстри” и ТЕЦ “Перник”. По време на
процеса ще бъдат разпитани 156 свидетели.
Изготвена е уникална деветорна техническа
експертиза.

Днес Нено Димов е изп. директор и собст-
веник на “Искабул” АД. Фирмата е със седали-
ще в Дупница и произвежда метални конструк-
ции от стомана, занимава се с изрязване на
сложни контури, крепежни елементи за строи-
телството, носачи, накладки за автомобили и
много други, които изнася.

Îòáåëÿçâàò 119 ãîäèíè
îò ãèáåëòà íà Ãîöå Äåë÷åâ

Ðåêîðäíà ñúáèðàåìîñò
íà äàíúöèòå â îáùèíà Òóíäæà

Община Тунджа отчита
рекордна събираемост от 50
на сто на местните данъци и
такси за първото четиримесе-
чие на тази година. В края на
периода за плащане с петпро-
центна отстъпка на налозите
събираемостта в предходни
години е стигала максимум до
30-40 процента, съобщи
кметът Георги Георгиев.

През миналата седмица в
общинската хазна са постъпи-

След идването на новото правителст-
во в България в края на 2021 г., хватката
върху медиите е отслабена, се казва в
годишния доклад на “Репортери без гра-
ница” за свободата на словото. Причина-
та е отсъствието на ГЕРБ и Бойко Бори-
сов от властта и намаляването на модела
за корумпиране, превземане и контроли-
ране на журналистите у нас заради поли-
тически и икономически интереси, кон-
статират от организацията.

България вече е на 91 място от 180
обхванати в изследването държави. Това
е значително подобрение в сравнение с
миналата година, когато страната ни беше
на 112 място, а преди това няколко годи-
ни заемаше 111 позиция. Най-ниското мя-
сто на България в класацията беше през
2016 г., когато се бе сринала до 113-то.
Най-високата позиция досега тя е заема-
ла през 2002 г., преди присъединяването
си към ЕС, когато беше 34-та в класаци-
ята. За последен път България е била под
100 място през 2013 година.

От “Репортери без граници” обаче
уточняват, че този скок нагоре се дължи
и на използваната нова методология, а не
на някакво сензационно подобряване. За
да отразяват сложността на свободата на
печата, в нея се използват пет нови пока-
зателя за съставяне на оценката - полити-
чески контекст, правна рамка, икономи-
чески контекст и социално-културен кон-

текст и сигурност. Страната ни получава
най-малко брой точки за състоянието на
икономиката и най-много за сигурност.

България изпъква благодарение на
смяната на правителството и надеждата,
че тя е донесла подобряване на положе-

нието на журналистите, макар олигарси
все още да притежават или контролират
медии, се казва в доклада.

По думите на на ръководителя на
Медийната програма за Югоизточна
Европа на фондация “Конрад Аденау-
ер” Хендрик Зитих, цитиран от “Днев-
ник”, значителното подобряване на по-
зицията на България в класацията на “Ре-
портери без граници” е добър знак. Пре-
поръката му е новото правителство да
приеме това като стимул да инвестира
повече в свободата на медиите. “Демо-
крацията се нуждае от независима и ка-
чествена журналистика. Общественото
мнение за това трябва да се развива и
укрепва от отговорни политици”,
допълни Зитих.

Освен политическия фактор, очевид-
но за подобрените позиции на България
важна е и сигурността на журналисти-
те. Случаи на физическо и полицейско
насилие над представители на медии
през миналата година не е имало, кон-
статират от “Репортери без граници”.
Припомняме, че от организацията се
срещнаха през март с премиера Кирил
Петков и началника на кабинета му Лена
Бориславова в Париж. Темата на разго-
ворите бяха бъдещи законодателни де-
бати по теми, свързани с медиите. Тога-
ва от “Репортери без граници” обявиха
още, че с Петков “са били обсъдени
конкретни мерки за предприемане на
важни предизвикателства пред свобода-
та на печата в България и гарантиране
на правото на информация в ЕС”.

Íîâàòà âëàñò îòñëàáèëà
õâàòêàòà âúðõó ìåäèèòå
България се изкачи с 21 позиции в класацията на
„Репортери без граници” за свобода на журналистиката

СНИМКА БТА

Кръгла маса на тема “Журналистика по време на война”
се проведе в сградата на Факултета по журналистика и масова
комуникация на СУ “Св. Климент Охридски”. Събитието е по случай
Световния ден на свободата на пресата и свободното слово 3 май

ли над 611 000 лева от данъчни
приходи, като най-голяма е
събраната сума от данъка
върху недвижими имоти - 357
хил. лева, следвана от такса
битови отпадъци. “Това също
е абсолютен рекорд в истори-
ята на община Тунджа за пла-
тени данъци в една седмица,
при това кратка”, коментира
кметът Георгиев.

Близо 470 хил. лева са
постъпленията през април от

икономически дейности - арен-
ди, продажби, отдаване под
наем на общинска собстве-
ност. Към края на април общо-
то изпълнение на собствени
приходи на общината е 40 на
сто, което е с близо 1,1 млн.
лева повече от планираното в
бюджета за този период на го-
дината. Възможно е бюджетът
на общината да надхвърли 30
млн. лева при стартов от 28
млн. лева.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Председателят на СЕМ
Соня Момчилова

Ìåäèéíèÿò ñúâåò å
íåùî êàòî Òåìèäà, íî ñ
î÷èëà è îòâîðåíè óøè

В тричасова среща ми-
нистърът на труда и социална-
та политика Георги Гьоков и
Катя Георгиева, член на
Изпълнителното бюро на БСП
и общински председател на ле-
вицата в Ямбол, обсъждиха
актуалната заплатите и пенсии-
те със социални работници от
дирекция “Социално подпома-
гане” и Домашния социален
патронаж в града.

“Разговаряхме за условията
на труд, проблемите и новости-
те в работата, както и за увели-
чението на заплатите на соци-
алните работници с 10% от 1
април. Срещата премина при
огромен обществен интерес.
Хората поставиха своите най-

Ãåîðãè Ãüîêîâ îáñúäè
ñ æèòåëè íà ßìáîë
ïåíñèè è çàïëàòè

наболели проблеми, а ние по-
ехме ангажимент да се запозна-
ем в детайли и да търсим реше-
ния”, коментира Георгиева.

По време на дискусията
Гьоков отчете постиженията в
социалната сфера през бюдже-
та и представи предизвикател-
ствата пред реформата в ТЕЛК,
преизчисляването на пенсиите
през юли и политиките за хора-
та с увреждания. Той припом-
ни, че през последните 12 годи-
ни, в които ГЕРБ бяха управля-
ващи, са се натрупали много не-
решени въпроси. Гьоков пое ан-
гажимент отново да посети
Ямбол, за да работи по разре-
шаването на всеки един про-
блем с грижа за хората.

БСП доказа с работата си,
че държавата може да провеж-
да активни политики в интерес
на хората, заяви на среща с ет-
рополските социалисти област-
ният управител на Софийска
област Иван Иванов. Той под-
черта, че във времена на кризи
като сегашните въпросът за
стабилността и социалната си-
гурност е изключително важен.

Иванов изрази убеденост, че е
въпрос на време хората да усе-
тят резултата от социалните
мерки, които БСП отстоява. По
време на срещата бяха обсъде-
ни актуалните проблеми в
днешната сложна ситуация и
последователната позиция на
БСП по отношение на българ-
ските национални интереси.

Под мотото “Да оставим

следа за тези след нас” социа-
листите в Дряново засадиха 12
дръвчета канадски дъб и 30 бор-
чета като част от своята акция
по повод Деня на труда. В ме-
роприятието участие взеха Ва-
лери Митов, областен предсе-
дател на БСП в Габрово, Лена
Енева, областен координатор, и
лидерът на дряновските социа-
листи Светослав Минчев.

Денят на въстанието на болярите
Петър и Асен да се чества официал-
но всяка година поиска великотърнов-
ският общински съветник от БСП Ди-
митър Чолаков. Той припомня, че с
това събитие на Димитровден през
1185 г. Търново става столица на
Второто българско царство. Досега
то се отбелязваше само на кръгла го-
дишнина.

“Честванията да бъдат съпроводе-
ни с официални тържества, прояви в
различни жанрове на изкуството, ден

Европейският делегиран
прокурор Станислав Стойков
е приел да бъде издигнат за
член на Висшия съдебен
съвет. Неговата кандидатура

на отворените врати на всички музей-
ни обекти, свързани с Второто българ-
ско царство”, предлага Чолаков. Дру-
га негова идея е да се учреди награда
- грамота и почетен плакет с изобра-
жение на историческия храм “Св.
Димитър Солунски”, където е обяве-
но въстанието на болярите Петър и
Асен. Призът може да се връчва еже-
годно за значителен принос към Вели-
ко Търново. Предложението е депо-
зирано при кмета и председателя на
Общинския съвет на Велико Търново.

Ñîöèàëèñò ïîèñêà ÷åñòâàíå
íà âúñòàíèåòî íà Àñåí è Ïåòúð

е подкрепена от 66 прокуро-
ри от София, Благоевград,
Хасково и от офиса на Евро-
пейската прокуратура в
България.

През миналата година
Стойков бе сред първите че-
тирима български магистра-
ти, които европейският гла-
вен прокурор Лаура Кьове-

ши одобри за европейски де-
легирани прокурори в София.
Позицията гарантира относи-
телна независимост, защото
по европейските дела начал-

ниците на Стойков в София
не могат да му се месят. Ед-
новременно с това той се
води на работа и в Софийска-
та градска прокуратура.

Åâðîïåéñêè äåëåãèðàí ïðîêóðîð èñêà äà å ÷ëåí íà ÂÑÑ

МВР подготвя редица реформи в струк-
турите си. Някои от тях бяха обявени вчера
от министър Бойко Рашков след среща със
синдикални организации.

С преструктурирането разходите на ве-
домството ще намалеят с 400 000 лева го-
дишно. Целта на промените е повече поли-
цейски служители да работят на терен, да са
плътно до гражданите, обясни Рашков. По
тази причина ще се увеличат щатовете на
терен. 136 служители се извеждат за работа
с граждани. Оптимизация в МВР не е праве-
на от 20 години, стана ясно от думите на

13 ðàéîííè óïðàâëåíèÿ
ñòàâàò ïîëèöåéñêè ó÷àñòúöè

министъра. Предвижда се 13 районни управ-
ления да се трансформират в полицейски
участъци. Други 12 участъци се закриват,
някои стават приемни. Увеличение на слу-
жителите е нужно в 10 областни дирекции,
сред които са Бургас, Сливен, Хасково, Бла-
гоевград. Министърът уточни, че няма да се
извършват промени само по места, но се ра-
боти и на централно ниво. Промените са
съгласувани с местните ръководства и реги-
оналните дирекции. До седмица синдикатите
трябва да дадат становище по предложения-
та на ръководството на МВР.

Депутатите решават днес дали Бълга-
рия да предостави оръжие на Украйна.
Зам.-председателят на ПГ на “Продължа-
ваме промяната” Калоян Икономов обя-
ви вчера, че към предварителното проек-
торешение за предоставянето на техни-
ческа помощ за защитни цели ще се доба-
ви формулировката “военно-техническа”
помощ. Той уточни, че парламентът не
дава оръжие на никого, а мандат на Ми-
нистерския съвет да реши какво да пра-
ви. Икономов призна, че по въпроса за
военната помощ има поляризация в об-
ществото, но тя била вследствие на дез-
информация.

 Късно снощи коалиционните парт-
ньори се събраха на “Дондуков” 1, за да

ÍÑ ðåøàâà çà èçíîñà
íà îðúæèå çà Óêðàéíà
„Продължаваме промяната” разширява формулировката с „военно-техническа помощ”

уточнят позициите си за предоставянето
на военна помощ за Украйна. Три от
формациите във властта - “Продължава-
ме промяната”, “Демократична Бълга-
рия” и “Има такъв народ”, подкрепят
това да се случи.

БСП е против. Вицепремиерът и
министър на икономиката и индустрия-
та и лидер на левицата Корнелия Нино-
ва предупреди, че ако правителството
вземе решение за изпращането на оръ-
жие, тя ще напусне коалицията. В събо-
та тя съобщи, че първо иска да изслуша
премиера Кирил Петков и от него да
разбере какво е поискал украинският
президент Володимир Зеленски при по-
сещението на нашата делегация в Киев.

Нинова коментира, че по-голямата част
от българите са против изпращането на
оръжия в Украйна.

 Преди коалиционния съвет Изпълни-
телното бюро на НС на БСП, коалици-
онните партньори в коалиция “БСП за
България” и ръководството на парламен-
тарната група обсъдиха позиция по из-
нос на оръжия за Украйна и газовите
доставки за България.

След завръщането си от посещението
си в Украйна премиерът Кирил Петков
съобщи, че украинският президент Воло-
димир Зеленски е поискал от България
само ремонт на повредено и старо въоръ-
жение със съветски произход. Според
министър-председателя това може да бъде

печеливша ситуация и за двете страни,
тъй като би създала работа за два военни
завода в България, специализирани в това
- “Терем” и “Авионамс”. Поръчките в
тях са намалели след промяната на ситу-
ацията в Сирия, а и повечето оръжейни
заводи в Украйна са унищожени, комен-
тира Петков.

На извънредното заседание на НС ще
бъдат изслушани и министър-председа-
телят и министърът на енергетиката,
изпълнителните директори на БЕХ ЕАД,
“Булгаргаз”, “Булгартрансгаз”, председа-
теля на КЕВР и ръководителите на
ДАНС и ДАР във връзка със спирането
на доставките на природен газ от “Газ-
пром експорт”.
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И синдикалистите поиска-
ха сериозно увеличение на
изръжката на училища и дет-
ски градини. От синдиката
“Образование” към КТ “Под-
крепа” настояват това да ста-
не чрез завишаване на един-
ните разходни стандарти с 30
на сто. Ден по-рано от Съюза
на работодателите в система-
та на народната просвета
също излязоха със становище,
че издръжката на образовател-
ните институции трябва да се
повиши, но поискаха поне 40
на сто ръст. От съюза дори
предупредиха, че ще се стигне
до затваряне на училища зара-
ди липса на средства.

От “Подкрепа” са катего-
рични, че функционирането на
огромна част от училищата е
критично. Много от тях още
не могат да осигурят догово-
реното. Това се дължи на ла-
винообразното нарастване на
средствата за издръжка, като
цени на ток, енергийни източ-
ници, строителни материали,

“Ще предложим
една пета от данъка
върху доходите на
физически лица и
една десета от кор-
поративния данък да
се възстановяват в
бюджета на съответ-
ната община. За нас
това е изключително
важно, не само за-
щото ще се увеличат
бюджетите на общи-
ните, но местната
власт е най-наясно с
нуждите на една те-
ритория и съответно
ще изразходва сред-
ствата най-целесъо-
бразно”, заяви
кметът на Самоков
Владимир Георгиев,
който заедно с кме-
та на Троян Донка
Михайлова участва
в заседание на УС на
Националното сдру-
жение на общините.

Двама служители на Националната служ-
ба за охрана (НСО) са с травми, след като
камион се забил в колата им край Пловдив.
Единият от пострадалите е лекарят в екипа
на президента Румен Радев, който е с фрак-
тура на лакътната става. Другият гард е с
леки рани на главата. Инцидентът се случи
вчера около 10 часа при влизане в града,
където държавният глава се срещна със сту-
денти от Аграрния университет. Радев е бил

Най-новият образователен център в Русе отвори врати в Математическата
гимназия “Баба Тонка”. “Креативна работилница” е създадена
по Националната програма на МОН “Изграждане на училищна STEM среда”
за близо 300 000 лева. Собственото финансиране е над 26 000 лева

È ñèíäèêàòè ïîèñêàõà
ïîâå÷å ïàðè çà ó÷èëèùàòà
Според КТ „Подкрепа” функционирането на голяма
част от образователните институции е критично

Голяма част от частните училища изненадаха роди-

телите, като вдигнаха сериозно таксите си. Причини-

те отново са по-високите разходи за издръжка.

В някои ръстът достига 30 на сто. В едно от големи-

те частни училища новата такса е 12 600 лв., отдел-

но се плащат учебните материали и храната. Това

изисква допълнително почти 2000 лева на година. В

Американския колеж в София за следващата учебна

година ще се плаща 7600 евро, което е с 400 евро

повече от настоящата. В останалите школа увеличе-

нието варира от 200 до 600 евро на година.

×àñòíèòå øêîëà
âäèãíàõà òàêñèòå ñè

храна и други. “Това поставя
огромен риск не само за нор-
малното функциониране на
образователните институции,
но и за затваряне на училища и
детски градини поради
невъзможност да плащат непо-

силните разходи за издръжка,
както и да бъдат лишени от
възможности за аварийни ре-
монти и частично обновяване
на материалната база”, се каз-
ва в становище на синдиката.

Оттам добавят, че преход-

ните остатъци, които даваха
известна финансова сигурност
на училищата, които ги имат,
отдавна са се изчерпали. Син-
дикатът сигнализира и за по-
рочната практика в много об-
щини да се задържат средства
по единните разходни стан-
дарти, които по закон трябва
веднага да се трансферират в
училищните бюджети. Това
забавя последното увеличение
на учителските заплати от
12,3%.

Синдикатът “Образова-
ние” предлага на премиера, на
финансовия министър, на ми-
нистъра на образованието и
на Отрасловия съвет за трис-
транно сътрудничество при
актуализация на държавния
бюджет да бъдат заложени
средства за увеличение на
единните разходни стандарти
с поне 30%. Предлага се да
бъдат увеличени заплатите на
работещите в сектора с не по-
малко от 15%. Друго искане е
държавата незабавно да пред-
приеме действия за диферен-
цирана данъчна политика към
образователните институции,
които се третират като
търговски предприятия. “Нека

да се освободят от ДДС сред-
ствата за издръжка - ток, пар-
но, вода, ремонти и др. Нека
училищата и детските градини
да престанат да бъдат най-
желания за Министерството
на финансите генератор на
ДДС! Защото това са парите
за нашите деца”, призовават
от “Подкрепа”.

Последното искане е
държавата незабавно да пред-
приеме законови промени,
като освободи образователни-
те институции от данък сгра-
ди и такса смет.

По-късно от МОН обяви-
ха, че близо 72% от педагоги-
ческите специалисти са с уве-
личени заплати още от април.
87% от училищата, детските
градини и образователните
центрове, които са вдигнали
възнагражденията, са достиг-
нали среден ръст от 12,3% и
дори са надхвърлили стойно-
стите. Под 10% е увеличение-
то на 71 места. Едва половин
процент от образователните
институции към момента не
планират увеличение на запла-
тите поради липса на до-
статъчно средства, съобщиха
още от МОН.

“Ще настояваме
общините да запазят
изравнителната си
субсидия, като по
този начин ще защи-
тим финансовата
стабилност на по-
малките общини. Не
на последно място е
важно да се направи
актуализация на
данъчната оценка на
имотите, което до
голяма степен ще
подпомогне решава-
нето на проблема,
пред който сме из-
правени аз и моите
колеги - с фиксира-
ни приходи да запла-
щаме услуги, които
многократно пови-
шават цената си.
Това ще затрудни до
голяма степен рабо-
тата на общините и
най-вече инвестици-
онните програми”,

посочи Георгиев.
Членовете на УС

на сдружението са
коментирали про-
грамата “Подкрепа
за устойчиво енер-
гийно обновяване на
жилищния сграден
фонд”, която е част
от Плана за устой-
чивост. Според кме-
товете тревога буди
новата концепция за
бенефициенти на
проектите, които ще
са сдруженията на
собствениците. Зам.-
председателят на УС
и кмет на Троян
Донка Михайлова
допълни, че открити
остават въпросите
как се предвижда да
си партнират сдру-
женията и общините
и кой ще носи отго-
ворност за взетите
решения.

Êìåòîâå îòíîâî íàñòîÿâàò
÷àñò îò äàíúöèòå
äà îñòàâàò â îáùèíèòå

в друг автомобил.
Служителите на НСО са били контактни

и са откарани за преглед в лечебно заведе-
ние. Нанесени са щети на служебния авто-
мобил на службата.

По-късно от пловдивската полиция
потвърдиха, че са получили сигнал за пътно
произшествие с автомобил на НСО, който е
бил блъснат от камион. Ударът настъпил край
разклон за с. Скутаре на околовръстния път.

Äâàìà îò ÍÑÎ ïîñòðàäàõà
ïðè óäàð îò êàìèîí
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Европейският съюз (ЕС) от-
казва да плаща доставките на газ
от Русия в рубли и трябва да се
подготви за спирането им. Това
предупредиха Европейската ко-
мисия и френското председател-
ство на ЕС след извънредното
заседание на министрите на
енергетиката в Брюксел. “Иска-
нето на Москва да се плащат
покупките на газ в рубли е ед-
ностранна и неоправдана про-
мяна на договорите и е легитим-
но да го отхвърлим”, заяви ев-
ропейската комисарка по енер-
гетиката Кадри Симсон след
края на срещата. “97% от дого-
ворите, сключени с европейски-
те компании, уточняват валута-
та за плащането и става дума
или за евро, или за щатски дола-
ри”, добави тя.

“Използването на предложе-
ната от Москва схема чужди
компании да плащат за природ-
ния газ чрез позволяването от
тяхна страна на Русия да прева-
лутира преведените от тях суми
в рубли е нарушение на санкци-
ите на ЕС”, заяви още Симсон.
Тя уточни, че на нея не й е из-
вестно да са били открити смет-
ки в рубли. Предвидени са пла-
щания за средата на май и пове-
чето компании ще спазят усло-
вията на договорите, коментира
тя. Френската министърка на
екологичния преход Барбара
Помпили също потвърди жела-
нието да се спазват договорите

и заяви, че ЕС трябва да се под-
готви за преустановяване на
доставките. Няколко страни
членки поискаха разяснения
относно плащането в рубли
посредством откриване на спе-
циална сметка и Кадри Симсон

обеща детайлни уточнения, за да
обясни на компаниите какво
могат да направят и какво не.
През миналата седмица “Газ-
пром” спря газа на Полша и
България, защото двете страни
не платиха в рубли.

“Няма непосредствени рис-
кове за доставките”, увери Сим-
сон. “Но ние няма да можем да
заменим 150-те млрд. куб. мет-
ра газ, купувани от Русия, с
други източници. Това няма да е
поносимо”, призна тя.

Министрите говориха и за
поетапно спиране на покупките
на руски петрол и руски пет-
ролни продукти, за да се пресе-
че европейското финансиране за
Русия, но не е било взето реше-
ние. Ако страните се разберат
по този въпрос, спирането на
купуване на руски петрол и
петролни продукти ще бъде
прогресивно, от 6 до 8 месеца,
но ще има и мерки с незабавен
ефект, като например данък
върху транспорта с танкери,
потвърди европейски предста-
вител. ЕС вече наложи ембарго
на руските въглища и затвори
пристанищата си за руски кора-
би, с изключение на тези, транс-
портиращи въглеводороди.

“България подкрепя предло-
жението на Европейската коми-
сия за съвместна платформа за
общо закупуване на природен
газ. Договорената за създаване
регионална работна група като
част от тази платформа ще бъде
добра възможност за обсъжда-
не на редица сценарии за енер-
гийни смущения и намиране на
решения в координация и соли-
дарност. България е в тясно
сътрудничество с ЕК и работи
по детайлизиране на параметри-
те и прецизиране на обхвата на
групата, чиято първа среща ще
се проведе на 5 май в София”,
подчерта в изказването си
българският енергиен министър
Александър Николов.

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ЕНЕРГЕТИКАТА

България работи в тясно сътрудничество с ЕК по проблемите
на газовите доставки, обяви на срещата в Брюксел българският
министър на енергетиката Александър Николов (вдясно)

ÅÑ îòêàçà äà êóïóâà ãàç ñ ðóáëè
България подкрепя идеята за обща платформа за търговия със синьо гориво

Цените на горивата масово преминаха психоло-
гическата граница от 3 лв. за литър в по-голяма част
от бензиностанциите в страната. Този месец започ-
на със средна цена на масовия бензин А-95 от 2,97
за литър, показват данните на специализирания
портал Fuelo.net. Но вариациите са големи. Напри-
мер на отделни малки обекти в страната - в Айде-
мир, Шабла, Елхово, таблата на бензиностанциите
показват над 3,20 и дори над 3,30 лв. за литър. В
същото време други малки фирми радват клиентите
си с цени под 2,80 за литър.

Вече и големите вериги на места прескачат три-
те лева за обикновения бензин. Средната цена за
“Шел” и ОМВ например в понеделник бе 3,01 лв.,
за “Петрол”, “Еко”, “Ромпетрол” бе 2,99-2,97, а за
Лукойл - 2,96 лева за литър.

За една година масовият бензин е поскъпнал
с цели 87 стотинки (41,43%), сочи статистиката
на Fuelo. Грубите сметки сочат, че ако миналия
май ходенето с кола до Черноморския бряг е
струвало около 60 лева, сега ще излезе към 90.
При дизела промяната е още по-драматична -
средната цена се е качила над 50% или с повече
от лев за година (с 1,05 лв. - през май 2021 сред-
ната цена бе 2,09, а сега е 3,14 лв.).

Най-драстичното поскъпване е на метана - от
1,40 на 3,30 лв. средно за килограм. С други думи,

Оръжейният завод “Арсенал” АД в Казанлък обявява
почти 300 свободни работни места. Това става ясно в офици-
алния сайт на дружеството.

Търсят се специалисти с висше техническо и химическо
образование или със средно специално с продължаване на
обучението. Обявени са свободни места за инженери  - мета-
лург, конструктор, технолог, инженер химични процеси, как-
то и началник смяна, инженер ВиК и енергетик.

По-голямата част от обявените позиции са по професиите
фрезисти, окачествители, машинни оператори, настройчици и
други работници в производството.

“Арсенал” АД е един от най-големите работодатели в
България и основен работодател в Казанлък и региона. Спо-
ред официалния сайт заводът има над 10 хиляди служители и
над 1200 души технически персонал. Там се твърди, че “Ар-
сенал” АД е най-големият работодател в страната в сферата
на машиностроенето, с богата и последователна социална
политика. Фирмата обещава редица социални бонуси като
допълнителни месечни бонуси за Великден и Коледа, ваучери
за храна, безплатна почивка на море в почивната база на
дружеството, детска градина на територията на фирмата,
торта за всеки рожденик, производство на сладкарския цех на
“Арсенал”, заплащане на наема на висококвалифицирани и
перспективни кадри от друго населено място.

Öåíèòå íà ãîðèâàòà ìèíàõà 3 ëåâà „Àðñåíàë” òúðñè
300 ðàáîòíèöèтози автогаз от май до май е направил гигантски скок

с близо 136% или с 1,90 лв. за килограм.
“Цените на горивата в България са високи от

гледна точка на потребителските възможности”, при-
зна председателят на Българската петролна и газова
асоциация Живодар Терзиев пред радио Стара Заго-
ра. По думите му световните пазари в последните
дни бележат устойчив ръст с около 30 долара дневно
в стойността на дизела. Живодар Терзиев отбеляза
също, че очакванията в краткосрочен план са пет-
ролът да продължи да се увеличава. Той подчерта, че
влияние за това оказват и сигналите, които идват от
Европейската комисия, за евентуално ембарго върху
руския петрол. Според Терзиев има надежда в по-
дългосрочен план за успокояване на пазарите.

Нов държавен дълг за 300
млн. лв. ще пусне Министерст-
вото на финансите след празни-
ците. Аукционът е насрочен за
9 май, като на него ще бъдат
предложени лихвоносни съкро-
вищни облигации със срок три
години и шест месеца от емисия
от 17 ноември 2021 г. и с падеж

Ïóñêàò íîâ äúðæàâåí äúëã çà 300 ìëí. ëâ.
на 17 май 2025 г. От началото
на годината досега пуснатият
нов държавен дълг на пазара в
страната е в размер на 1,5 млрд.
лв. С новите книжа на 9 май
общият размер на новия дълг ще
достигне 1,8 млрд. лв.

От Министерството на фи-
нансите вече се ориентират

към пускане на съкровищни
облигации с по-кратък срок,
сред като опитът да бъдат пла-
сирани 10 годишни държавни
ценни книжа за 500 млн. лв. на
4 април се провали.

Дългът на подсектор “Цент-
рално управление” към края на
март 2022 г. възлиза на 31,042

млрд. лв., показват данни на
Министерството на финансите.
За година държавният дълг е на-
раснал с 1,83 млрд. лв. В края на
март съотношението на дълга на
подсектор “Централно управле-
ние” към брутния вътрешен
продукт (БВП) на страната
възлиза на 21,1,%, като делът на

вътрешния дълг е 6,7%, а на
външния - 14,4%. Вътрешните
задължения са в размер на 9,878
млрд. лв., а външните са 21,163
млрд. лв. По отношение на
структурата на дълга - 97,7% от
държавния дълг е с фиксиран
лихвен процент, а 99,8% от
дълга е в евро или лева.



ИКОНОМИКА
2022

СРЯДА
4 МАЙ6

„Áúëãàðñêè ïîùè” óìèøëåíî
âîäåíè êúì ôàëèò
13 млн. лв. е загубата на
държавното дружество за 2021 г.

Заварихме дружество, кое-
то систематично и последова-
телно е водено към фалит.
Министерството на финанси-
те на ГЕРБ системно е недо-
финансирало “Български
пощи”, съобщи на брифинг
заместник министър-председа-
телят по ефективно управле-
ние Калина Константинова по
темата за ситуацията в
“Български пощи”. По-рано тя
съобщи, че е поискала остав-
ките на изпълнителния дирек-
тор и на Съвета на директо-
рите на “Български пощи”.

За 2021 г. загубите на дру-
жеството възлизат на 13 млн.
лв., въпреки че бизнес планът
е печалба от 100 хил. лева,
каза Константинова. Тя посо-
чи, че мениджмънтът на дру-
жеството не е полагал усилия
да промени нещата. Вицепре-
миерът каза още, че директор-
ският състав на “Български
пощи” не е бил променян през
последните шест години. Спо-
ред Константинова никой соб-
ственик на компания не би
държал на управленска пози-
ция хора, които позволяват
загубата на пазарен дял и едва
половината от пратките да
стигат навреме.

Вицепремиерът отбеляза,
че “Български пощи” са 100%

СНИМКА БТА

Вицепремиерът Калина Константинова твърди, че правителството е разработило
стратегия за оздравяване и модернизиране на пощите

държавно предприятие, което
има 2973 пощенски станции и
над 9000 служители. Годиш-
ното финансиране на друже-
ството е 80 млн.лева.

По думите й “Български
пощи” са основен приоритет
на управлението. Правителст-
вото е разработило стратегия
за оздравяване и модернизи-
ране на пощите, като работи
по изпълнението й от самото
начало. “Подготвихме изцяло
нов проект по Плана за възста-
новяване за 100 млн. лв. и той
вече е одобрен”, каза Констан-
тинова. Тя вярва, че “Българ-
ски пощи” са безценен държа-
вен капитал и на много места
по света те са реално единст-
веното лице на държавата за
хората. Навсякъде такава ин-
фраструктура е богатство,
което се ползва и развива, а
не се разрушава, посочи вице-
премиерът.

Хакерската атака срещу
“Български пощи” носи почер-
ка на руските служби. Той е
кодиран така, че да не може
да работи в Русия или държа-
ви от бившия СССР. Освен
това всички инструменти, с
които работи вирусът, са ком-
пилирани чрез софтуера “Дел-
фи”, често употребяван в Ру-
ската федерация. Това съоб-

щи Васил Величков, който е
съветникът по IT-въпроси на
вицепремиера по ефективно-
то управление Калина Кон-
стантинова.

Председателят на ДАНС
Пламен Тончев заяви, че кон-
траразузнаването е разполага-
ло с информация, че хакери

са атакували “Български
пощи” 10-12 часа преди да
бъде уведомено официално от
служители на пощите. Освен
това първоначално ръководст-
вото на дружеството е отка-
зало предложението за помощ
от ДАНС. “Български пощи”
не са включени като стратеги-

чески обект за национална
сигурност и не са от компе-
тенциите на ДАНС. Въпреки
това, сме предприели дейст-
вия за възстановяването им
след хакерската атака заради
важните социални функции,
които изпълняват”, каза Тон-
чев.

Българската авио-
компания “Гъливер”
спира да продава билети
за полета София-Скопие
от 21 май, съобщава спе-
циализираният самоле-
тен портал Ex Yu
Aviation. Маршрутът
беше пуснат преди ня-
колко седмици. Не е ясно
дали полетите ще бъдат
окончателно спрени.
Превозвачът е затворил
резервациите и за друг
международен полет -
до Тирана, от 14 май.
Полетите до Скопие се
извършват със самолет
ATR72-600. Според ма-
кедонски медии полети-
те се осъществяват със
7-8 пътници, а е имало
случаи, когато на борда

Ñïèðàò ïîëåòèòå ìåæäó
Ñîôèÿ è Ñêîïèå

е имало само двама-три-
ма души, по-малко от
екипажа.

Същевременно авто-
бусните превози от Со-
фия за Скопие са рязко
ограничени. В момента
до там вози само един
превозвач, с един един-
ствен курс на ден в посо-

ка северномакедонската
столица и обратно. Даже
имаше време, в което
изобщо нямаше автобус-
ни превози от София до
Скопие и и обратно.
Превозите бяха възобно-
вени през септември м.г.

Коментар на стр. 8

САМО ЗА 3 МЕСЕЦА

Ïå÷àëáàòà íà „Êîçëîäóé”
äîáëèæè 1 ìëðä. ëâ.

Високите цени на
електроенергията из-
стреляха високо АЕЦ
“Козлодуй”, чиято печал-
ба само за първите три
месеца на годината до-
косва рекордните 1 млрд.
лв. За сравнение, през
същия период на пред-
ходната година печалба-
та на държавното друже-
ство е седем пъти по-
малка или около 138 млн.
лв., показва сравнение
на финансовите отчети
на компанията.

Поскъпването на
енергийните продукти
още от средата на 2021
г. и впоследствие заради
войната в Украйна

поддържа цените на еле-
ктроенергията високи.
Така приходите от про-
дажба на продукция на
атомната електроцентра-
ла в България за перио-
да януари-март достигат
1,5 млрд. лв., което е
огромен ръст от 282%
на годишна база. Над
99% от тях се дължат на
продажбата на ток, а
останалият по-малко от
1% - на топлоенергия.

С рекордната чиста
печалба от 955 млн. лв.
паричните средства на
АЕЦ “Козлодуй” в края
на първото тримесечие
на 2022 г. достигат 2,1
млрд. лв. или ръст с

377%. Значителният
скок е в резултат на ус-
тановилите се рекордно
високи цени на спот па-
зара “Ден напред”, къде-
то традиционно е реали-
зиран основният обем от
произведената електрое-
нергия.

Именно на рекордни-
те постъпления в
държавните енергийни
дружества вероятно ще
разчита правителството
за част от енергийните
компенсации за бизнеса,
които се очаква да
продължат и през май,
като в противен случай
от бизнеса са готови на
протести.

Ôèíëàíäèÿ ñå îòêàçà îò „Ðîñàòîì” çà íîâà àòîìíà öåíòðàëà
Финландският консорциум Fennovoima обяви, че е

прекратил договора си с руската “Росатом” за строи-
телството на планираната АЕЦ “Ханхикиви”, предаде
Ройтерс. Проектът за атомната централа бе възложен
от финландско-руския консорциум, в който финланд-
ски дружества държат две трети, а останалата една
трета е под контрола на RAOS Voima - подразделение

на “Росатом”. Ситуацията в Украйна е засилила рис-
ковете пред осъществяването на проекта, се посочва в
изявлението. Договорът за строителството на АЕЦ
“Ханхикиви-1” бе подписан през декември 2013 г. от
Rusatom Overseas, която е част от “Росатом”, и “Фе-
новойма”. Към момента проектът е на етап лицензира-
не и подготвителни дейности на площадката за съоръ-

женията. Първоначално се очакваше лицензирането да
приключи през 2018 г., а след това - през 2019 г. През
декември 2021 г. “Росатом” предостави на “Феновой-
ма” ключов документ, необходим за оценката на безо-
пасността на централата. През април миналата година
консорциумът съобщи, че се надява да получи лиценз
за строителството на обекта до лятото на 2022 г.
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350 мигранти
са преминали
Ламанша за 2 дни

Най-малко 350 мигранти са

прекосили Ламанша за 2 дни, пре-

даде БНР. Според проучване търсе-

щите убежище са готови да рис-

куват, въпреки плановете на бри-

танското правителство да ги из-

праща в Руанда, докато вземе ре-

шение дали могат да останат на

Острова. Лондон иска да се спра-

ви с трафикантите на хора, но

оповестените на 14 април планове

породиха спорове и бяха наречени

“нехуманни”.

В Дания унищожават
1,1 милиона
КОВИД-ваксини

В Дания ще бъдат унищожени

1,1 милиона излишни ваксини сре-

щу КОВИД-19 през следващите

две седмици, защото срокът им

на годност изтича. Властите не

са намерили страни, на които да

ги дарят. От Държавната аген-

ция за инфекциозни заболявания

твърдят, че епидемията в близо

6-милионната страна е под кон-

трол.

Папата поискал
среща с Путин
заради войната

Папа Франциск е поискал сре-

ща с руския президент Владимир

Путин в Москва, за да се опита

да спре войната в Украйна, но все

още не е получил отговор. Свети-

ят отец заяви това в интервю за

италианския в. “Кориере дела

Сера”. Той казва още, че унгарски-

ят премиер Виктор Орбан го е

уверил, че планът е войната да

приключи на 9 май, когато Русия

чества годишнина от победата

над нацистка Германия във Вто-

рата световна война.

Фаворитът
за президент
на Колумбия
отмени прояви

Левият кандидат-президент в

Колумбия - сенатор Густаво Пе-

тро, сочен за фаворит на вота

на 29 май, отмени предизборни

прояви заради предполагаем опит

за убийството му. Охраната му

получила информация от надежд-

ни източници, че престъпната

група “Кордийера” готви атен-

тат срещу него. Петро, бивш

крайнодесен партизанин, вече со-

циалдемократ, кмет на Богота

през 2012-2015 г., може да стане

първият ляв президент, избран в

страна, традиционно управлява-

на от десницата.

Ìîñêâà èñêà äà
àíåêñèðà òåðèòîðèè

Американският посланик в ОССЕ Марк Карпентър за-
яви, че Вашингтон разполага с нови и много надеждни ин-
формации, че Русия има намерение да организира в средата
на май референдуми, за да анексира проруските сепарати-
стки Донецка и Луганска народна република. Той допълни,
че Москва обмисля сходен план и за Херсон - единствения
важен украински град, върху който руснаците поеха пълен
контрол от началото на инвазията.

Според Карпентър ще бъдат изфабрикувани гласувания.
“Ние трябва да действаме спешно”, добави той.

Киев също твърди, че Русия иска да организира в Херсон-
ска област и в съседната Запорожка област референдуми за
независимост. Москва е пренасочила интернет трафика от Хер-
сон през руската комуникационна инфраструктура, съобщи
организацията “НетБлокс”, която следи киберсигурността и
прекъсванията в доставките на интернет услуги.

Ãåðìàíèÿ îáåùà 10 ìëðä.
åâðî çà ïðîåêòè ñ Èíäèÿ

Германският канцлер Олаф Шолц обеща 10 милиарда
евро, за да помогне на Индия да постигне климатичните си
цели, по време на срещата си с премиера Нарендра Моди
в Берлин, съобщиха световните агенции. Шолц изтъкна об-
щите цели на страните, сред които борбата с изменението
на климата и сътрудничеството.

Германия се стреми да диверсифицира търговските си от-
ношения в Азия, за да намали зависимостта си от Китай, който
намират за стратегически съперник. Индия е една от страните
гости, които Германия ще покани да присъства на срещата на
върха на Г-7 през юни, на която е домакин.

Двамата лидери обаче запазват различни позиции за война-
та в Украйна. Коментарите на Шолц контрастират с тези на
Моди, който призова за прекратяване на огъня, но се противо-
постави на западните призиви за осъждане на действията на
Кремъл. “Вярваме, че в тази война няма да има победител,
всички ще загубят. Ние сме за мир”, каза Моди, чиято европей-
ска обиколка включва посещения в Дания и Франция.

КИРИЛ ПЕТКОВ:

Ïðîìåíÿ ñå åíåðãèéíàòà
êàðòà íà ðåãèîíà
Българският премиер участва в церемонията по започване
на строителството на газов терминал в Александруполис

Южна Корея и САЩ планират да започнат редовни съвместни военни учения.
Новоизбраният президент Юн Сок-йол обеща да укрепи алианса за сигурност
Сеул-Вашингтон под лозунга “мир чрез сила”. КНДР възприема това като провокация

СНИМКИ БТА

Обединени от обща визия
и подкрепени от европейски-
те институции, България и
Гърция полагат началото на
плаващия терминал за втечнен
газ - един не само енергиен,
но и геополитически проект,
който ще промени енергийна-
та карта на целия регион, за-
яви българският министър-
председател Кирил Петков по
време на церемонията по за-
почване на строителството на
терминала за втечнен газ в
Александруполис.

Терминалът за втечнен
природен газ край Алексан-
друполис ще е плаващо
съоръжение, където втечне-

ният газ ще се съхранява и
връща към газообразно
състояние. С 20-процентен
дял “Булгартрансгаз” е сред
акционерите в терминала,
който се предвижда да бъде
завършен до края на 2023 г.

Очаква се терминалът да
подобри регионалната и
стратегическа роля на
Гърция и същевременно да
осигури алтернативен марш-
рут за доставка на природен
газ, който не минава през
Турция. Александруполис
ще стане четвъртата гръцка
врата за внос на природен
газ с максимален капацитет
до 944 000 куб. м на час или

8,3 милиарда годишно.
Домакин на церемонията

бе гръцкият премиер Кириа-
кос Мицотакис. Гости бяха
също министър-председателят
на РС Македония Димитър
Ковачевски, президентът на
Сърбия Александър Вучич и
председателят на Европейския
съвет Шарл Мишел.

Терминалът за втечнен
природен газ в Александрупо-
лис, “ще бъде “нова енергий-
на врата”, която ще помогне
на Европа и Балканите да ста-
нат по-малко зависими от
руските доставки”, заяви
гръцкият премиер Кириакос
Мицотакис, цитиран от елек-

тронното англоезично изда-
ние на “Катимерини”.

Кирил Петков каза още, че
денят ще бъде запомнен в по-
литическата история на Бълга-
рия и Гърция като ден на стре-
межа за икономическа свобо-
да и политическа независи-
мост. “На руската инвазия в
Украйна и безпрецедентния
натиск, който Русия ни оказ-
ва със спирането на газовите
доставки, ние, страните от
свободна и демократична Ев-
ропа, може да се противопо-
ставим единствено заедно и да
водим политика, зачитаща
принципите на международ-
ното право”, каза Петков.

Спасители изнасят девети човек
88 часа след като жилищна сграда
се срути в китайския град Чангша.
Няма информация още колко
хора има под развалините

ВАШИНГТОН:
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КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Очаквано

Българската авиоком-
пания “Гъливер” спира да
продава билети за полета
София-Скопие от 21 май,
съобщи специализирани-
ят самолетен портал Ex
Yu Aviation. Маршрутът
бе пуснат преди няколко
седмици. И не е ясно дали
полетите, които са два
пъти седмично, ще бъдат

възобновени или оконча-
телно спрени. Още първи-
ят полет през март, който
се осъществи 13 години
след последния такъв,
успя да привлече само 22-
ма пътници. Според ма-
кедонски медии полетите
стават със 7-8 пътници, а
е имало случаи, когато на
борда са били двама-три-
ма души - по-малко от
екипажа. Иначе звучи до-
бре - кратко и евтино са-
молетно пътуване до
Скопие. Да, ама не.

Пътниците трябва да
са на летището доста пре-
ди полета. Който не може
да стигне със собствен
ресурс, трябва да ползва
градския транспорт. Ако
и това е невъзможно,
трябва да вземе такси. А
цената на такситата дотам
е почти фантастична след

последното поскъпване и
може да “докосне” цена-
та на самолетния билет.

Възможност за извоз-
ване от скопското летище
пък има почти единствено
с такси, като цената му е
солена. Обикновено дого-
ворката е за около 25 евро
- все пак Скопие е дълъг
град. И така крайната кал-
кулация за удоволствието
да се лети до севернома-
кедонската столица с мно-
го надхвърля иначе при-
мамливата цена на само-
летния билет, близка до
тази за автобуса. Колкото
до времето - цялата рабо-
та гълта точно толкова,
колкото да се придвижите
с автомобил, пресичайки
границата през “Гюешево-
Деве баир”.

Има ли хора, на които
този полет е удобен? Да,

но това едва ли са редов-
ните пътници между Ско-
пие и София. Те втора го-
дина се мъчат, поради фак-
та, че автобусните линии
драстично бяха орязани.
Сега дневно натам пътува
само една компания с един
курс на цена от 50 лв.
Полетът е подходящ един-
ствено за хора, които ис-
кат да стигнат до други ев-
ропейски и всякакви дес-
тинации - на скопското
летище полетите далеч не
са толкова много, колкото
от нашето летище.

Така че това развите
на нещата около шумно
оповестеното подновява-
не на полетите София-
Скопие въобще не е изне-
нада. Беше съвсем очак-
вано. Освен ако държави-
те не решат да субсиди-
рат тази линия.

Мая ЙОВАНОВСКА

КОЛОНКАТА НА

Ñâîáîäàòà,
ñëîâîòî
è äåìîíèòå

Новина, която си струва да отбележим - само
за една година България напуска зловещото 113-
о място по свобода на словото и се изстрелва с
21 места нагоре и вече е на 91-ва позиция. Нещо
повече - оставяме Гърция зад нас.

През годините съм чувал много яростно ос-
порване на начина, по който се прави класация-
та на Репортери без граница. Твърдеше се, че
принципите й са неясни, критериите - абсолют-
но измислени, а и че самото нареждане на
държавите се използва като инструмент за кла-
тене на властта.

Достатъчно е да извадите стенограмите от
44-тото Народно събрание. Всеки път, когато
БСП, единствено и само БСП, поставяше въпро-
са за свободата на словото и за отношението
на властта към него, срещу нас политаха ракет-
ни снаряди от отровна словесност. ГЕРБ бяха
убедени, че са създали съвършената държава,
където свободата на словото е отговорност
единствено на журналистите. А пък според Веж-
ди Рашидов в България имало толкова свобода,
че преминавала в свободия и  анархия. И всичко
това на фона на смачкани журналисти, купени
медии, икономическо задушаване на най-неудоб-
ните издания и телевизии.

Вярвам, че днес България наистина заслужава
да бъде по-напред в тази класация. Всеки може
да има своите критики към властта, всеки може
да е недоволен от правителството, но го няма
това смазващо усещане, че ако напишеш нещо
критично или неудобно, премиерът с три гневни
есемеса ще накара шефа ти да те остави без
хляб, трибуна и възможности за развитие. Точно
по отношение на свободата на словото промя-
ната е реална. Журналистите, които мълчаха
пред Бойко Борисов и никога не му зададоха
реален, смислен и неудобен въпрос, сега са първи
лъвове в злостните анализи. Не го казвам с иро-
ния. Свободата трябва да се поощрява.

Разбира се, повечето хора в България няма да
посрещнат тази новина с възторг, фойерверки и
ликуване. Защото страната ни може да се е
осовободила от репресията на вътрешнополи-
тическите демони, но всички виждаме в какво се
превърнаха медиите, когато трябва да комен-
тират войната в Украйна. Дори част от журна-
листите, които най-много виеха срещу несвобо-
дата, първи започнаха да говорят, че е необходи-
мо да се заглуши всяко различно мнение. Спомня-
те ли си, че в началото на войната имаше кул-
тов момент. Журналистката Мария Овсяннико-
ва се появи зад кадър по Първи канал с лозунг
срещу войната. Нашата либерална обществе-
ност получи оргазъм. То бяха нейни снимки,
възхвали, тревога, че властите ще я убият. Нищо
подобно не стана - Овсянникова беше глобена, а
след това чух, че е станала добре платен коре-
спондент на западни издания и вероятно завина-
ги е гарантирала старините си.

Ето човек като Овсянникова ми липсва в на-
шите, а защо не и в западните, медии. Някой,
който да спре безкрайното разпалване на военни
страсти, кървавата и самозатворена реалност
на противопоставянето и да бъде истински
журналист - критичен, смел и неудобен.

Журналистиката днес е в криза, защото из-
бра да бъде на страната на пропагандата, а не
на истината...

Днес се навършват
119 години от смъртта
на видния наш револю-
ционер и национален
герой Гоце Делчев. Мал-
ко имена в българската
история носят такъв
светъл и славен ореол.

Георги (Гоце) Нико-
лов Делчев е един от
най-значимите български
революционери. Водач и
идеолог на Българските
македоно-одрински ре-
волюционни комитети,
по-късно известни като
Вътрешна македоно-од-
ринска революционна
организация. Национа-
лен герой на България и
Република Северна Ма-
кедония.

Роден е на 23 януари
стар стил (4 февруари)
1872 г. в Кукуш, тогава в
Османската империя,
днес Килкис, Гърция, в
семейството на Никола и
Султана Делчеви. Той е
третото от девет деца и
първият син в семейство-
то. Днес е почитан като
един от най-великите си-
нове на българския народ.

След завършването на
трикласното училище в
родния си град Гоце
постъпва в прочутата Со-
лунска мъжка гимназия
“Св. св. Кирил и Мето-
дий”. Тук създава таен ре-
волюционен кръжок заед-
но с Даме Груев, Гьорче
Петров и Борис Сарафов.
През 1891 г. постъпва
във Военното училище в

кратко време успява да
изгради широка органи-
зационна мрежа от тай-
ни революционни коми-
тети в Разложка, Горно-
джумайска и Неврокоп-
ска околии.

В началото на май
1903 г., на път за среща
с водачите на Серски ре-
волюционен окръг, чета-
та на Гоце Делчев попа-
да в обкръжение в село
Баница, Серско. Потеря-
та, командвана от майор
Хюсеин Тефиков, който
е съвипускник на Гоце
Делчев, през нощта на 3
срещу 4 май блокира се-
лото по сигнал, че там
нощуват комити. Гоце
Делчев решава да изведе
четниците от селото, но
опитът е неуспешен.
След еднодневно сраже-
ние с превъзхождащата
ги войска Гоце Делчев
пада убит.

Гибелта му се възпри-
ема от съвременниците и
от историците като една
от най-тежките загуби за
ВМОРО. За него Пейо
Яворов пише: “В своята
любов към хората Гоце
беше истински човек; в
своята самонадеяност -
истински борец; в свое-
то ясновидство - истин-
ски пророк!”

119 ãîäèíè
áåçñìúðòèå

София. Въпреки че е от-
личен юнкер, само месец
преди завършването на
училището е изключен за-
ради увлечението му по
социалистическите идеи.

През 1896 г. Гоце
Делчев постъпва като
учител в Банско, но рабо-
ти там само два месеца,
тъй като дългът му на ре-
волюционер го зове. За
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Преди да започне надпре-
варата между певците, музи-
кантите и танцьорите, пло-
щадът замлъкна. За да почете
паметта на народната певица
Мариета Аспарухова - вдъхно-
вител и активен участник във
фестивала, носител на много-
бройни отличия за таланта и
любовта си към българското,
на което учеше с много обич
децата. Незабравимият глас на
Мариета се понесе над площа-
да, за да напомни на всички
левчелии и гости на града, че
българската народна песен,
българският фолклор, българ-
ската традиция са неподвласт-
ни на времето и винаги ще имат
място в сърцата ни.

Любка Александрова, кмет
на община Левски, приветства
участниците във Фолклорния
фестивал “Гергьовски люлки”,
гостите и жителите на града.
Домакините от Народно чита-
лище “Георги Парцалев - 1901”
припомниха традициите за
Гергьовден и фолклорният праз-
ник започна с много настрое-
ние. И с изпълненията на най-
малките - децата на град Левски.

Танцов състав “Звънчета” и
Детски танцов състав “Дъга”
при НЧ “Георги Парцалев -
1901” с художествен ръково-
дител Даринка Богданова откри-
ха надпреварата. Анджелина
Тихомирова с песента “Кате-
рино, моме”, танцовият състав
на група “Пчелички” при Дет-
ска градина “Слънце” и пролет-
ното надиграване на танцовия
състав при Детска градина “Ло-
комотив” зарадваха всички.
Най-малките заслужено обраха

È ñå çàëþëÿõà...
Седмият Фолклорен фестивал „Гергьовски люлки”
в град Левски събра младостта, красотата
и таланта с опита и съвършенството

Ина МИХАЙЛОВА С цветни гергьовски люлки и детски гласове посрещ-
на първомайския изгрев град Левски. Мало и голямо
се събра отново на площада след принудителна
пауза от две години, за да приветства таланта,
ритмите и багрите на българската традиция. А те
си дадоха среща за седми път на Фолклорния фести-
вал “Гергьовски люлки”. Проявата събра над 370
участници на възраст от 6 до 79 години.

Талантът и усмивките на децата на град Левски
вдъхновяват кмета на общината Любка Александрова

Откритието на седмото издание
на „Гергьовски люлки” - Квартет „Славейче”

Най-малката участничка
във фестивала -
6-годишната Анджелина

В края на празника всички са на хорото

Опитът си казва думата...

„Северняче”-тата

СНИМКИ АВТОРКАТА

овациите.
След тях на сцената се заре-

диха състави и индивидуални
изпълнители на обработен и из-
ворен фолклор. Младостта, кра-
сотата и талантът се срещнаха
с опита и съвършенството на
дългогодишните изпълнители.

За професионалното жури
начело с проф. д-р Тодор Ки-
ров, преподавател в Академия-
та за музикално, танцово и изо-
бразително изкуство в Пловдив,
остана нелеката задача да избе-
ре най-добрите сред най-доб-
рите. В края на деня бяха раз-
дадени 20 златни, 13 сребърни
и 8 бронзови медала. И още
десетки други награди на жу-
рито, кмета на общината Люб-
ка Александрова и спонсорите
на празника. Шестгодишната
Анджелина Тихомирова бе на-
градена от г-жа Александрова
като най-малък участник във
фестивала. Най-възрастният бе
79-годишният изпълнител на

флигорна Богомил Евтимов от
село Стежерово - участник в
конкурса на Националната си-
стема “Живи човешки съкрови-
ща - България” за 2021 г.

За цялостно и най-масово
представяне наградата грабна-
ха изпълнителите от град По-
рдим. Единодушно журито оп-
редели Квартет “Славейче” от
НЧ “Мита Стойчева 1900” в
село Обединение за откритие
на седмото издание на “Гергь-
овски люлки”. Специални награ-
ди за автентични носии полу-
чиха изпълнителите от село Бо-
рима, Ива Иванова (тамбура) бе
отличена за най-артистично
изпълнение. Детският танцов
състав “Северняче” от село
Българене с художествен ръко-
водител Иваничка Ангелова за-
служи овациите на журито и
публиката с изпълнението на
Северняшки танц и бе отличен
със специална награда. Грамо-
ти получиха всички участници
във фестивала.

Радвам се, че Фолклорният
фестивал “Гергьовски люлки”
се утвърди като празник на
българския фолклор, на българ-
ската традиция, заяви проф.
Тодор Киров при закриването
му. И подчерта, че седмото из-
дание ще остане в историята с
преобладаващото участие на
млади изпълнители. Нашият
фестивал привлече стотици уча-
стници от близо и далече, а
техните изпълнения ни зареди-
ха с позитивизъм, надежда и
пролетно настроение, които си
пожелаваме да са с нас до след-
ващото издание на “Гергьовски
люлки” през 2023 г., заяви
кметът на общината Любка

Александрова.
Догодина празникът на

българската песен, музика и

танц ще бъде в новия Летен
театър в града, споделиха в аванс
домакините от град Левски.
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Ïî-âèñîêè äîõîäè -
ïî-âèñîêè ïåíñèè

ДОЦ. ГРИГОР САРИЙСКИ ОТГОВАРЯ НА ЗРИТЕЛСКИ ВЪПРОСИ ПО БСТВ

СПРЕНИТЕ ДОСТАВКИ
НА РУСКИ ГАЗ
Кирил Михалков, Бургас

Проблемите с газа предиз-
викват объркване сред хора-
та - защо не се казва ясно
откъде можем да получим
газ? Несериозно е да чакаме
Европа да ни помогне.

- Не изключвам това умиш-
лено да се прави, за да няма
изградено едно единствено
мнение по проблема в българ-
ското общество. Чухме енер-
гийният министър да казва, че
няма да има проблем с достав-
ките. В крайна сметка тези
хора получават заплати за
това да намерят решението.

През 2006 г., преди поред-
ната финансова криза да ни
удари, се появиха доста експер-
ти, които предупреждаваха, че
лихвите са много ниски, пари-
те са прекалено много, но от
Федералния резерв, от Европей-
ската централна банка посто-
янно успокояваха, че няма про-
блем, но 2 години по-късно кри-
зата ни връхлетя. Година по-
късно шефът на резерва Алън
Грийнспан излезе с признание-
то - сгрешихме. Същото нещо
чуваме сега от шефа на МВФ
Кристалина Георгиева, която
каза преди няколко дни - ами,
май че банките напечатаха мно-
го пари. От години говорим, че
печатането на пари трябва да

Крайно време е да бъде въведен прогресивен данък
и богатите да плащат повече, казва икономистът от БАН

Òðÿáâà äà áúäàò ñúçäàâàíè
ìàëêè ïðåäïðèÿòèÿ, çà äà èìà
èñòèíñêà êîíêóðåíöèÿ. Ñàìî
òàêà ìîæå äà èìà ðåàëåí ðúñò
íà çàïëàòèòå. Òàêà ìîæå äà ñå
ïîñòèãíå è ñïàäàíå íà öåíèòå
íà ñòîêèòå ïî ìåñòà

“

спре. Това доведе до инфлаци-
ята в момента. Не войната, а
печатането на пари даде тези
12% инфлация. Значи - пак
сбъркаха. Същото нещо ще ста-
не и с газа. Не предварително,
а следварително пак ще чуем -
сбъркахме.

Хранилището в Чирен не
може да бъде експлоатирано
докрай, защото ще се срути и
винаги там трябва да има око-
ло 17% газ. Резервите ни са
много малко. ТЕЦ София вече
каза, че може да издържи само
ден без газ. Ние продължаваме
да разчитаме на азерски газ и
на прословутия интерконектор
с Гърция. Непрекъснато се го-
вори, че от 1 юли той ще е
готов и газът ще потече към
нас. Това не е така. Но от този
момент започват изпитанията,
а търговската му експлоатация
ще е от октомври. А в този
промеждутък реално няма
откъде да се достави газ.

Не на последно място -
трябва да кажем и какви са
резервираните обеми. Имаме
1 млрд. кубика от Азербайд-
жан. България обаче потребя-
ва около 3,2 млрд. кубика газ
годишно. Няма откъде да се
компенсира тази разлика, ако
руските доставки не се под-
новят или не се намери бързо
друго решение.

Сия Петрова, Варна

Може ли доц. Сарийски
да разшифрова тази екзо-
тична идея за внос на ток от

Украйна. Какъв камък ни
върза на шията премиерът с
посещението си там?

- Аз лично не мога да си
представя как може да дойде
ток от Украйна до България
при положение, че няма
свързаност на мрежите. Веро-
ятно тази договорка е с цел да
се подпомогне Украйна. Пред-
полагам, че токът, който ще
бъде купен оттам, ще бъде
доста над борсовите цени.

 И как ще дойде дотук
този ток?

- Предполагам, че ще стане
чрез суапови сделки: Украйна
продава на трета страна ток,
а после те ни го препродават
на нас, а плащаме на Украйна.

ПРОДОВОЛСТВИЕ
И ПАЗАРНА
ИКОНОМИКА
Ирена Райкова, София

Очаква ли ни продовол-
ствена криза?

- В условията на пазарна
икономика понятието за криза
е доста по-различно от това, с
което сме свикнали. Трудно е
да видите празни щандове, но
пък ще има цени, които няма
да можем да си позволим. Това
е повече от сигурно.

Към края на миналата го-
дина у нас се отчете 27% ръст
на земеделската продукция и
това ще се отчете в стойност-
та на крайните продукти.
12,4% е инфлацията само в

началото на войната в Украй-
на и тя ще расте с хода на
военните действия. При гори-
ва, зърно и други суровини
също има сериозно увеличе-
ние, така че очаквам потреб-
лението да се свие.

Има и други източници на
напрежение, които също ще
доведат до този резултат - ог-
раничено предлагане и съответ-
но - ръст на цените. Пазарът
работи така - намира равнове-
сие при по-висока цена.

Николай Райков, Балчик

Геноцидът е в България.
Хората ровят по кофите.
Едни пилешки крила вече са
8,40 лв. В Балчик и Каварна
краставиците са 5 лв., в
София - по-евтини. Всеки
вдига цените, както иска. И
какво правим?

- Всяка система има нужда
от определено количество
енергия, за да се издържа. В
момента, в който намалите
енергията, тя деградира до
съответното ниво, или просто
се разпада. Това се наблюдава
във всяка система, включител-
но и в българската икономи-
ка. Когато се оскъпи подава-
нето на определен ресурс,
естествено отделни сегменти
на икономиката спират да ра-
ботят.

На второ място, според
отчетите на статистиката
българинът е забогатял. Това,
което отчитат вашите зрители,

обаче е точно обратното. Т.е.
статистиката и зрителите жи-
веят в паралелни реалности. За
2021 г. статистиката отчете
ръст на доходите с 9%, а ин-
флация - около 3%. Това озна-
чава, че българинът е забога-
тял с около 6% и да няма ни-
какъв проблем с ръста на це-
ните. Но анкетата на НСИ от
есента показа, че само 6% от
хората у нас нямат проблем с
високите цени. Всички остана-
ли от “забогателите” българи
имат проблем. Половината от
тях си харчат депозитите, за
да оцеляват. Над 1/3 огранича-
ват разходите си за храна, а
останалите теглят заеми. Т.е.
94% от българите не пасват на
статистическите отчети.

Марина Иванова,
Велинград

На какво се дължат по-
високите цени в провинция-
та в сравнение със столица-
та? Как може да бъде овла-
дяна спекулата?

- Трябва да се уточни първо
какво е спекула. Ако един търго-
вец купи стока за 2 лв. и я про-
даде за 3 лв. или 5 лв., това не е
спекула. Така работи пазарната
икономика. Още като премина-
вахме към пазарна икономика,
това беше ясно. Проблемът е,
че навремето по-голяма част от
хората се опитаха да осигурят
едно по-различно бъдеще от на-
стоящето, в което живеехме то-
гава, без да са наясно как ще
изглежда то. А пазарната ико-
номика изглежда така: високи
цени и търговците слагат над-
ценки, каквито пожелаят. В За-
кона за защита на конкуренция-
та има определение за спекула и
това е свързано с господства-
щото положение на пазара, ко-
гато може да се манипулират
цените, тогава имаме спекула.
Купувачът просто няма избор.

 Това е див капитализъм.
- Пазарната икономика е

капитализъм. Ние живеем в
капитализъм, във властта на
капитала. Що се отнася до
изкуствено създаван дефицит,
т.е. да изнасяте стоката на
пазара само когато цените са
ви изгодни - това е господст-
ващо положение. Ако имате
100 търговци и само един
скрие стоката, останалите ще
я продават. На практика оба-
че останалите 99 търговци ще
съгласуват практиката си за
по-висока печалба и ще участ-
ват в изкуствения дефицит.

Това е огромен проблем на
българската икономика. Имаме
съгласувани практики както
при предлагането на стоки, така
и при предлагането на работни
места. В малките населени ме-
ста имате двама или трима
предприемачи, които държат
бизнеса в района. Те са посто-
янно заедно и ако някой работ-
ник не е доволен от заплащане-
то и бъде уволнен, той повече
не може да си намери работа в
района. Затова трябва да бъдат
създавани малки предприятия,
за да има истинска конкурен-
ция. Само така може да има
реален ръст на заплатите. Така
може да се постигне и спадане
на цените на стоките по места.

ЗА НЕРАВЕНСТВАТА
Катя Иванова, Пловдив

Коментирайте, моля, че-
стно ли е само 1% от насе-
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лението на земята да прите-
жава богатствата на света?

- Навремето разликата меж-
ду много богати и много бедни
беше ограничена. Знаеше се, че
един директор на завод ще по-
лучава 350-400 лв. заплата, но
заплатата на най-квалифицира-
ните инженери и работници
беше съпоставима. Имаше чел-
ници в труда, които получаваха
и по 700-800 лв. заплати. Онези,
които пък работеха на опасни
места, получаваха в пъти по-
големи заплати от директорите.
Когато няма кой да смуче от
благосъстоянието, от произвеж-
даните блага в икономиката,
остава повече за разпределение
към онези, които са на най-нис-
кото стъпало в пирамидата. За
това беше възможно навремето
от една сватба да се съберат
парите за един апартамент.

Сега това е невъзможно.
Всяко младо семейство може-
ше да си вземе апартамент на
кредит и да не се притеснява,
че утре частният съдебен
изпълнител ще му почука на
вратата, ако остане временно
без доходи. И тогава имаше
разлика между бедни и бога-
ти, но тя беше малка. От това
идва основният позитив на
онова време.

Човек, който е близко до
ниските етажи на пирамидата,
той има чуваемост, състрада-
ние и съчувствие към пробле-
мите на по-бедните от него.
Докато човек, който се е изка-
чил високо в пирамидата на
доходите, той няма съчувст-
вие. Психолози доказаха този
факт. Много богатите са ли-
шени от състрадателност и
емпатия. Те са примитивизи-
рани до психиката на влечу-
гите, както пише в теория на

конспирациите. Затова и из-
помпването на блага към су-
пербогатите става все по-
бързо в днешния свят.

 Т.е. богатството още-
тява духовно човека и
трябва да се радваме, че
сме бедни?

- Не. Едно общество е раз-
вито, когато в него няма мизе-
рия и бедност, но и няма много
богати. Само когато нямате
богата върхушка, която да из-
помпва благата, само тогава
можете да осигурите един при-
личен стандарт на живот и да
няма хора, които ровят по ко-
фите. И ако погледнете Джини
индекса, ще видите, че в север-
ните страни има много малко
разслоение в обществото.

Голямото разслоение е ха-
рактерно за България, където
този индекс е около 40. Има
такова разслоение в Африка,
в Русия и в САЩ.

ЗА ПЕНСИИТЕ
Инж. Стоянова, София

След 35 г. стаж, голяма
част от който на ръководна
длъжност, сега съм с пенсия
малко над минималната. Как
може да се промени това?

- Когато говорим за пенси-
ите, трябва да се има предвид,
че пенсионната система е мно-
го сложна. На първо място,
размерът на пенсиите зависи
от доходите, данъците и демо-
графията. Когато в България
населението е най-застаряващо
от целия ЕС, няма как да имате
високи пенсии. Йосиф Висари-
онович беше казал, че пенсия-
та е заплатата на нашите баби
и дядовци за това как те гледат
своите внуци. Но при положе-
ние, че голяма част от внуците

са в чужбина, няма кой да пла-
ща данъците тук. Опасявам се,
че това е възмездието, което
получаваме затова, че оставих-
ме огромен човешки капитал да
изтече от страната.

Освен това при тази струк-
тура на икономиката - силно
развита сфера на услугите, за
сметка на производството, ес-
тествено е да няма достатъчно
високи доходи и социални оси-
гуровки. Това е и причината да
имаме толкова ниски заплати.
Камериерките не могат да имат
заплатата на един инженер или
друг висококвалифициран спе-
циалист. Аз съм сигурен, че ако
Вашата зрителка сега тръгне да
си търси работа като инженер,
много трудно щеше да я наме-
ри. Просто работните места за
висококвалифициран труд са
силно ограничени в България.

На трето място, големият
проблем за размера на пенси-
ите са данъците. При 10%
данъци - такива ще са пенсии-
те. Крайно време е да се пре-
махне плоският данък. Амери-
ка излиза от кризата, като уве-
личи процента, с който се об-
лагат най-високите доходи.
Стига дори до 90%. Има пред-
ложение дори да се въведе
супер данък от 100% над оп-
ределено ниво на доходите.

Величка Петрова, Лом

Средната заплата в стра-
ната се увеличи благодаре-
ние на увеличението й в
държавната и общинската
администрация, но един пен-
сионер влиза в магазина
само с мизерните си доходи.

- Приемам забележката на
зрителката. Има един показа-
тел, т.нар. коефициент за за-
местване на дохода. Взима се
средната пенсия и се съотна-

ся към средната заплата. Така
разбирате средния българин
като се пенсионира от колко
високо пада. У нас този кое-
фициент е катастрофално
нисък - 38-40%. В Гърция той
е от порядъка на 75%. Така че
у нас има какво да се желае.

Но пак казвам - проблемът
е откъде да се вземат парите.
При тези ниски данъци, няма
откъде. Това е проблем, който
не може да бъде решен с маги-
ческа пръчка. Затова пак каз-
вам - трябва да се тръгне от
увеличението на данъците, от
въвеждането на прогресивен
данък. Това ще осигури повече
приходи в хазната. Трябва да
се въведат и дискреционни
мерки, т.е. директно подпома-
гане на хората с най-ниски
доходи.  България е една от
трите страни в ЕС, които ня-
мат такива мерки, включител-
но и за пенсионерите.

Надежда Иванова, София

По повод атаките към се-
гашното правителство. Нека
пенсионерите - и аз съм меж-
ду тях, да сложат ръка на
сърцето си и да кажат: кога
са получавали най-голямо
увеличение на пенсиите.
Само когато БСП е била
във властта. Първо - при
Тройната коалиция с преми-
ер Сергей Станишев, и вто-
ри път - при правителство с
вицепремиер Корнелия Ни-
нова и социален министър
Георги Гьоков. Защо не кри-
тикуват управлението на
ГЕРБ, което за 12 години не
увеличи пенсиите? А когато
откраднаха пенсионните
фондове - защо драгите пен-
сионери не скочиха на про-
тест? Държавата не може да
мисли първо за пенсионери-
те, а след това за младите

семейства и трудещите се.
Защото тъкмо работещите
ни изкарват пенсиите. И ако
младите наистина избягат в
чужбина - жална ни майка
на нас, пенсионерите. Така
че да попитат бившия пре-
миер Борисов къде са им
парите за пенсиите. Аз също
съм с ниска пенсия, но ако
мога да карам с едни обув-
ки три години, един млад чо-
век, едно дете - не може. На
всички ни е трудно сега.

- Благодаря за трезвия ко-
ментар. Точно в това е про-
блемът. Никой не говори
откъде да се вземат парите, а
то има само 2 начина - или от
работещите бедни или от пен-
сионерите. Трябва да се уве-
личат приходите в хазната и
има начини за това. И докато
работещият беден не може да
си представи как може да ста-
не избягването на данъци,
богатите знаят как и имат ре-
сурса за това.

Да дадем пример с Латин-
ска Америка, където има огро-
мен проблем със събирането
на данъци. Там въведоха данък
според активите на компании-
те, защото не може една фир-
ма да има 100 млн. долара ак-
тиви, а да обявява 1000 долара
печалба. И въведоха съответ-
ния данък, който е обвързан с
активите и печалбите.

В България има големи
компании, които декларират
нищожни печалби. И ето про-
блемът със събираемостта на
данъците.

Второ, когато говорим за
това противопоставяне - меж-
ду работещи бедни и пенсионе-
ри, има универсално решение.
В Румъния направиха така по
отношение на сметките за ток -
тези, които ползват по-малко
енергия - плащат по-ниска цена,
а онези с високото потребле-
ние над определена граница -
по-висока. Между 100 и 300
кВтч потребление - плащат ки-
ловата по 16 евроцента, а оста-
налите - по 20 евроцента. И
няма значение за кого става
дума, защото, когато имаш ог-
раничено потребление, ясно е,
че не сте цъфнали и вързали.

Във Франция държавното
подпомагане е според доходи-
те на домакинството. В Есто-
ния - взимат за мярка най-висо-
кия доход на член на домакин-
ството и ако той е под 1256
евро, значи семейството тряб-
ва да бъде подпомогнато от
държавата. Не се прави такова
разделение, каквото изкуствено
се насажда в нашето общество.

Симона Пенева, Перник

Каква е причината вис-
шисти с дълъг стаж да по-
лучават по-ниски пенсии от
някои по-ниско квалифици-
рани?

- Когато сте натрупали стажа
си по време, когато левът имаше
друга стойност, естествено е да
имате по-ниска пенсия. Начинът
да се изправи тази несправедли-
вост е осъвременяване на пенси-
ите, каквото предлага БСП от го-
дини. Последните предложения
на Корнелия Нинова са пенсии-
те да се преизчислят спрямо до-
ходите от 2020 г. или дори от
2021 г. Надяваме се с актуализа-
цията на бюджета това предло-
жение на БСП да бъде прието.
Крайно време е.
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Животът поскъпва драстично. С
галопиращи темпове, дори не можем
да им хванем началото и края. С ко-
ронавируса някак не успяха напълно
да съсипят всичко, но сега с реалната
война изглежда ще успеят, като гле-
дам колко унищожително и настърве-
но се действа по всевъзможни фрон-
тове. Светът свърши във вида, в кой-
то го знаехме и живеехме. Дори този,
към който уж се примирихме и при-
викнахме само допреди две години,
постепенно се променя и изчезва. А
онзи отпреди това ни изглежда от
друго измерение, безвъзвратно изгу-
бен. Начинът на работа и мисловните
ни навици също приключват. Изиск-
ват нова адаптация за оцеляване.

Да погледнем какво се случва
с природния газ

Обективно цената му би трябвало
да се покачи, защото цените на меж-
дународните борси скачат заради вой-
ната, ни обясняват разни експерти, ся-
каш не го виждаме и усещаме сами. И
дори се опитват да ни успокояват:
въпреки тази прогноза, сметките ни
за парно идната зима нямало да до-
стигнат... 1000 лева на месец. Хиляда

Âðåìåíà íà ðàçïàä

Валентин ГЕОРГИЕВ

А дали това не е началото на новия световен ред?

затова и ударът усещаме всекидневно
от щандовете в хранителните магази-
ни и сергиите по пазарите. Средно
10% от стойността на всеки продукт
е цената на енергията за производст-
вото му. Очакванията са още нагоре
да вървят цените на хляба, сладкар-
ските изделия, месните и млечните
продукти, плодовете, зеленчуците,
различни услуги. Етикетите на някои
от тях се сменят не с дни, а с часове.
А с това драстично пада и тяхното
потребление.

Липcaтa нa пpиpoдeн гaз и/или
пoвишaвaнeтo нa цeнaтa зa
aлтepнaтивни дocтaвки e пo cъщecтвo
пpeдизвикaтeлcтвo зa доста пpeдпpия-
тия и гoлeми пoтpeбитeли от химиче-
ската индустрия, на добивни и про-
мишлени фирми. Ударът само за го-
дина досега върху производството на
стъкларски изделия е 30%. При всич-
ки строителни материали се отчита
ръст, като за някои той достига над
100%. Освен повишаването на цени-
те, е затруднена и доставката им, като
това поставя в изключително сложна
ситуация все повече строителни ком-
пании и инвеститори. Цели обекти са
под заплаха от спиране, алармират от
браншовата камара на строителите.

Силно негативен ефект ще има и
върху земеделието ни, защото по ве-
ригата на добавената стойност има
директна връзка между газ-тор-добив
в селското стопанство.

Същото е и с тока и последствия-
та, които влече след себе си. “Ако
парите за ток, гориво и издръжка не
бъдат увеличени, има опасност от
затваряне на училища и детски гради-
ни”, предупредиха тия дни от Съюза
на работодателите в системата на
просветата и от КТ “Подкрепа”.

Финансовото положение на болни-
ците също е утежнено от растящите
цени на консумативите, електроенер-
гията и газа. “Предстоят фалити на
болници, тъй като при тези цени ле-
чебните заведения няма как да осигу-
рят договореното между синдикатите
и здравното министерство 100 про-
цента увеличение на основните запла-

ти”, твърди директорът на областна-
та болница “Св. Пантелеймон” в Ям-
бол д-р Панайот Диманов...

Струва ли си
да продължаваме

с апокалиптичните примери и преду-
преждения?  Забелязвате ли, че сме
изправени пред разпад на цели систе-
ми! А по всичко изглежда, че нямаме
стратегия как да се справим с неочак-
ваните предизвикателства, които ни
връхлитат. Утре, заради невъзмож-
ност да се издържат, много хора ще
ограничат достъпа си до образование,
здравеопазване, застрашени ще бъдат
различни фондове в държавата, от
които се плащат пенсии, болнични,
обезщетения и т.н. Какво правим то-
гава?

Бедата е, че всичко това в една или
друга степен се случва не само у нас,
но и в останалите страни, с които сме
пряко свързани.

Информации за дефицит на про-
доволствени стоки и снимки с полу-
празни щандове се появиха и от
САЩ, и от богатите западноевропей-
ски държави. Светът едва се бе
възстановил от коронавируса и ми-
налогодишната суша, а цените на
хранителните продукти вече чупят
нови рекорди. В момента те са до-
стигнали невиждани от 32 години
върхове - само през март са се уве-
личили с почти 13%, а през годината
до март - с една трета.

И това не е пределът: ООН очаква
те да нараснат с поне още 8, ако не и
с над 20%. Заради войната горивата
за селскостопанските машини, транс-
портът на стоки по море и суша, кре-
дитите, торовете и складовете стават
все по-скъпи. Зърното е недостатъчно
както за хората, така и за добитъка,
поради което цената на месото и дру-
гите хранителни продукти се повиша-
ва непрекъснато. Скъпите коли, елек-
троника, модерна техника, задгранич-
ни почивки, които до вчера бяха част
от всекидневието, занапред дори за
по-заможните ще изглеждат като вид
екстри.

Според оценките на ООН Украй-
на няма да може да обработи 20-30
процента от обработваемите си пло-
щи заради войната. Други прогнози
на анализатори са още по-мрачни: в
най-лошия случай всички култури ще
останат у дома, а износът ще спадне
до нула, смятат от базирания в Брюк-
сел мозъчен тръст “Брюгел”. В най-
добрия случай той ще намалее с една
трета. Но само

ако войната приключи
възможно най-скоро

Германският канцлер Олаф Шолц
също се тревожи за заплахата от све-
товен глад. Западните страни въведо-
ха голям брой ограничения върху вно-
са на минерални торове, без да се за-
мислят за последствията. И сега за-
почнаха притесненията за предстоя-
щия глад. Освен това, ако сега гово-
рим за най-голямата продоволствена
криза в историята на човечеството
само в по-бедните страни, някои вече
мислят за глобалния глад, който ще
обхване и богатите.

“Вече трябва да се тревожим, че
има хора, които ще гладуват, че има
страни, които вече не могат да си поз-
волят зърно. Цялата тази военна си-
туация води до глобален глад”, казва
Шолц, като подчертава, че Русия не е
изправена в тежка степен пред този
проблем.

И чужди, и наши експерти не-
веднъж са писали, че в резултат на
санкциите, колкото и силно да удрят
руската икономика, Москва е съумя-
ла да изработи и продължава да из-
гражда затворена верига на самозодо-
воляване “от фермата до трапезата”.
Защото в условията на война между
реалната ресурсна икономика и тази
на финансовата олигархия всички ще
ядат това, което са си произвели.
Едните ще се радват на газ, петрол,
храна и “безкрайни полета от пшени-
ца и други култури”, а другите ще ядат
и ще се топлят с виртуалните пари
“от въздуха”.

Дали това не е началото на новия
световен ред?

лева на месец за парно?! Колко хора
у нас могат да си го позволят, дори да
е малко по-евтино - 700-800 лв.? И
струва ли си да се отоплява човек, ако
е изправен пред избор между студ и
задаващ се глад.

Да, глад, истински.
“С войната в Украйна ще настъпи и

голяма продоволствена криза, тъй като
не се знае как страната ще прибере сво-
ята реколта. Това означава огромен
проблем, но ние закъсняваме с диску-
сията за начина на решаването му...
Имаме отстъпление от производството
на зърнени храни, мляко, млечни про-
изведения и месо. Може да настъпи по-
тенциален глад.” Зловещото предупреж-
дение идва не от кой да е, а от българ-
ския президент Радев. Изречено вчера
пред студенти и преподаватели от Аг-
рарния университет в Пловдив.

В основата на продоволствената
криза е кризата с горивата. Особено
след авантюрата да се откажем от
руското синьо гориво, скокът му спо-
ред различни оценки и прогнози може
да е 30-35%, но може и да е двоен,
както твърди Румен Овчаров. А той е
от хората, чието мнение в тази област
не е за пренебрегване. Всеки процент
отгоре в цената му бързо се усеща по
веригата. А след първия рекорден ръст
от 30% от 1 януари т.г. се чакат нови
скокове. И което е най-сигурно -

сметката ще плати
потребителят

Резултатът вече се вижда в произ-
водството и преработката на храни,
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„Пиано на луната”
играят в „Ателие 313”
на Гергьовден

Театър “Ателие 313” представя
на 6 май от 20 ч. “Пиано на луната”
по мотиви от Валери Петров. Спек-
такълът е отличен с “Икар ’21" за
постижение в кукленото изкуство за
Петър Пашов за режисура; с номи-
нация “Икар ’21" за най-добър куклен
спектакъл; участие в Международ-
ния куклено-театрален фестивал
“Панаир на куклите” - София ’21.
Сценарий и режисура - Петър Пашов,
сценография - Димитър Димитров.
Участват Даниел Кукушев, Даниел
Добрев, Елин Стоянова, Павел Гром-
ков, Йордан Тинков, Венцеслав Дими-
тров. Салонът се намира в кв. “Крас-
на поляна” в София, ул. “В. Д.
Стоянов”, до бл. 7. Спектакълът е
финансиран от Министерството на
културата и програма “Култура” на
Столичната община.

Близо 10 хиляди лева
дарения събра кампанията
„Великден заедно”

Кампанията имаше за цел да
окаже морална подкрепа за бежан-
ците, пристигащи в България от
Украйна, чрез великденско събитие
в Южния парк с участието на над
30 визуални и музикални артисти.
Сумата, набрана от дарения по
време на събитието, беше удвоена
от Обединена българска банка, ко-
ято дари още 5000 лв. за работата
на СУОБ “Мати Украйна”. Дарения
в размер на близо 10 000 лв. бяха
събрани в кампанията “Великден
заедно”. Благотворителният пик-
ник и концерт в навечерието на
празника целеше да създаде приятел-
ска атмосфера за украинците в
София и да подкрепи набирането на
средства за нуждаещите се в Бълга-
рия. Проявата беше посетена от
няколкостотин украински семей-
ства, а набраните средства по
време на събитието възлизат на
4294,24 лв. Всички средства бяха
предоставени за хуманитарна по-
мощ на бежанците в България към
СУОБ “Мати Украйна”.

Людмила Филипова
представя новата си книга

Писателката Людмила Филипова
ще представи за първи път пред пуб-
лика новия си роман
“Божият ген” - на 9 май
от 18,30 ч. в Народната
библиотека “Св. св. Ки-
рил и Методий”, водещ
ще бъде Александър Кади-
ев. Книгата е отнела
дълги години работа на
писателката. Тя е съби-
рала данни, провеждала
е разговори с представители на хри-
стиянската религия, учени, историци
и различни специалисти. Много от
разкритията, които прави в предиш-
ните си книги, я водят до задаването
на нови въпроси и написването на
“Божият ген” (изд. “Ентусиаст”).

СНИМКА “АТЕЛИЕ 313”

Âúë÷èòðúíñêîòî çëàòíî
ñúêðîâèùå ãîñòóâà
â ÍÈÌ

Благодарение на сътруд-
ничеството с Националния
археологически институт
с музей към БАН,
Вълчитрънското златно съкро-
вище може да бъде видяно от
посетителите на Национал-
ния исторически музей в но-
вото експозиционно прост-
ранство, представящо тракий-
ската култура през Късно-

Един от
най-ярките
и интересни
образци
на древната
торевтика,
познати днес,
ще остане
в музея
до есента

бронзовата и Ранножелязната
епоха, до есента на тази годи-
на, научи ДУМА от Михаил
Ваклинов, отдел “Информаци-
онно обслужване и връзки с
обществеността” в НИМ.

Вълчитрънското златно
съкровище е едно от най-ениг-
матичните съкровища, откри-
вани в българските земи. На-
мерено е случайно през 1924
г. при обработка на земя око-
ло с. Вълчитрън, Плевенско. То
е с общо тегло 12,4 кг и се
състои от тринайсет предмета
- седем капака, голям съд (кан-
тарос), четири чаши и трисъ-
ставен съд. Първоначално от-
кривателите се съмняват, че

предметите са от злато. Това
довежда до решението някои
от капаците да бъдат отрязани
с лозарска ножица и парчета-
та да бъдат занесени в Плевен,
където е потвърдено, че мате-
риалът е злато. Плевенски зла-
тар информира Народния ар-
хеологически музей в София и
на 7 януари 1925 г. съкрови-
щето е занесено там, като от-
рязаните парчета от него така
и не са открити.

Съкровището от Вълчи-
трън е един от най-ярките и
интересни образци на древна-
та торевтика (изкуството на
обработка на метала), позна-
ти днес. Сред изследователи-

те все още продължава диску-
сията за датировката на про-
изводство на съкровището.
Част от учените поставят из-
работката му в периода на
Средната бронзова епоха
(2000 и 1600 г. пр. Хр.), дока-
то други се обединяват около
периода на Късната бронзова
епоха (1600-1200 г. пр. Хр.).

Освен полемиката за дати-
ровката на Вълчитрънското
златно съкровище, все още
продължават и дискусии от-
носно принадлежността му
към културно-историческите
области на Балканския полу-
остров. Някои от учените
поддържат теорията за про-
изход от териториите на сред-
ното течение на Дунав, други
го свързват с цивилизациите
от Анатолия от предхитит-
ския и хититския период.
Съществува и предположение
за връзка с Микенската циви-
лизация.

Независимо от всички те-
ории, Вълчитрънското съкро-
вище, заедно с Панагюрското
златно съкровище, са най-ве-
ликолепните паметници на
тракийската култура.

Нестандартните музиканти от София квар-
тет канят на 9 май от 19 ч. в Камерна зала
“България” почитателите на класическата музи-
ка на пролетен концерт с дрескод, наслада за
сетивата. В Камерна зала “България” ще звучи
музиката на Менделсон и Шостакович, а дрес-
кодът за публиката е в жълто. В програмата са
включени Струнен квартет 7 от Дмитрий Шос-
такович и Струнен квартет 2, оп. 13 от Феликс
Менделсон-Бартолди, научи ДУМА от Надеж-
да Герова, пиар на формацията. Популярният
проект “Концерти с дрескод” на София квартет

Òâîðáè îò Ìåíäåëñîí è Øîñòàêîâè÷
ïðåäñòàâÿ Ñîôèÿ êâàðòåò íà 9 ìàé

вече 5 години успешно съчетава сериозната
музика със забавна атмосфера.

Камерният състав е най-старият квартет
на Софийската филхармония, с многоброй-
ни концерти в чужбина и богата дискография.
София квартет е носител на всички престижни
награди и отличия в България - “Кристална лира”
на Съюза на българските музикални и танцови
дейци, националната награда “Златен квартет”
на името на акад. Марин Големинов, наградата
за принос в българската култура “Златно перо”,
наградата “Български будители” и др.

СНИМКА СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

Софийската филхармония
ще си партнира на 5 май от
19 ч. в зала “България” с “ци-
гуларя на XXI век” Рей Чен.
Под палката на маестро Най-
ден Тодоров те ще предста-
вят Концерт за цигулка и
оркестър от Феликс Мендел-
сон-Бартолди. Във втората
част на вечерта ще звучи кра-
сивата Симфония 5 от Чай-
ковски, научи ДУМА от Кре-
мена Николова-Флор, рекла-
ма и връзки с медиите на СФ.

Рей Чен е цигулар, който
предефинира какво е да си
класически музикант в XXI
век. Кариерата му започва
през 2008 г., когато достига
до финала на конкурса “Ме-
нухин” в Кардиф. Изпълнява
ми-минорния концерт от
Менделсон и печели. През
2009-а Рей Чен печели кон-

„Öèãóëàðÿò íà XXI âåê” Ðåé ×åí ñâèðè
ñúñ Ñîôèéñêàòà ôèëõàðìîíèÿ

Ешенбах. Първият диск на
Рей Чен - “Virtuoso”, изда-
ден от “Sony Classical” през
2011 г., печели престижната
награда “Echo Klassik”.

Рей Чен е роден в Тайван
и израснал в Австралия. На
15-годишна възраст е приет в
Музикалния институт
“Къртис” (клас на Аарон
Розанд). Като победител в
Международния конкурс за
млади изпълнители в Ню
Йорк (2008-2009), получава
правото да свири на цигулка
Макмилан Страдивариус от
1721 г. В момента свири на
Страдивариус “Samazeuilh”
от 1735 г., предоставена от
Nippon Music Foundation.
Този инструмент някога е
бил собственост на известния
американски цигулар Миша
Елман (1891-1967).

курса “Кралица Елизабет” с
цигулковия концерт от Чай-
ковски.

Рей е в списъка на
“Форбс” на 30-те най-влия-
телни азиатци под 30 години,

появява се в популярния те-
левизионен сериал “Моцарт
в джунглата”, Джорджо Ар-
мани проектира корицата на
албума му с Моцартови твор-
би под палката на Кристоф



СПРАВОЧНИК 2022

СРЯДА
4 МАЙ14

ТЕЛЕЦ

С прагматичен подход
при решаване на служе-
бен въпрос ще си спес-
тите време и неприят-
ности.

ОВЕН

Станете по-организи-
рани и конкретизирай-
те плановете си. Бъде-
те честни и открити с
партньора.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Мнозина ще ги занима-
ват въпроси, свързани с
кариерата и дома, дру-
ги - с предстоящи пъту-
вания.

22 май - 21 юни

РАК

Активността ще  се
прояви по начин, който
ще ви носи финансови и
удовлетворяващи ви
резултати.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Преодолявайки трудно-
стите и без да изпада-
те в  крайности,  ще
приключите навреме
започнатото.

23 юли - 23 август

ДЕВА

С навременни решения
ще предразположите
околните към себе си,
спечелвайки ги за идеи-
те си.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Каквото излъчваме ,
това и приемаме. Вни-
мателни и толерантни,
ще се радвате на успех
и взаимност.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Усещането ви за неща-
та е много правилно и
промените, някои все
още невидими, вече са в
ход.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Споделете намерения-
та с партньорите си и
заедно ще ви бъде по-
лесно. Не правете непо-
искано добро.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Да превърнете недо-
статъците в предимст-
во е във възможности-
те ви, стига да ги оп-
ределите и пожелаете.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Активността ви  ще
води до добри резулта-
ти. Отношенията ви с
партньора се нуждаят
от обновяване.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Романтично настрое-
ние ще подпомогне сме-
лите ви идеи. Можете
да си помогнете, потър-
сете чуждо мнение.

ХОРОСКОП

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
10.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2022 - ÍÎË-

ÔÓ‚Â
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 √ÂÓË Ò ÓÔ‡¯ÍË 13-ÒÂ-

ËÂÌ ‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ /ÍÓ-
ÔÓ‰ÛÍˆËˇ, 2018„.

15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚
ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡Õ“ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇ ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ ‘ÓÎ
22.00 ŒÚ‰ÂÎ ì‘‡Î¯Ë‚‡ Ò‡ÏÓ-

ÎË˜ÌÓÒÚî Ú‚ ÙËÎÏ /5
ÒÂÁÓÌ, 7 ÂÔËÁÓ‰/ (12)

22.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2022 - ÍÎË-
ÔÓ‚Â

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ¡‡ÚÒÚ‚ÓÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 6 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 ¡‡Á‰Ë /Ô/
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
14.20 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
14.55 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî

- ÒÂË‡Î, Ò.4
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.33

21.00 œÂÏËÂ‡: ì—˙ÌË ·ËÈ˜î
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.2

22.05 œÂÏËÂ‡: ìƒ˙ ÿÓÛÚÓî -
ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.7

00.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.7

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.10 ÂÔ.8

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.12

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 ì—ÔÓÂ‰ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡

‚ÓÈÌ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

22.45 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡ - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ –ÛÒËˇ

Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡

23.40 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

00.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

02.00 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ

Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

02.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî - ÚÓÍ ¯ÓÛ

ÔÓ ËÒÚËÌÒÍË ÒÎÛ˜‡Ë

04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

04.45 ì—ÔÓÂ‰ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡

‚ÓÈÌ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ

ÒÂË‡Î

00.10 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
02.15 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
04.05 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.05 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
09.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.10 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС

ПРОМЕНЛИВО

20
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

22
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

22
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

21
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 4 Ï‡È
Ò‚. ÔÔÏ˜ˆ‡ œÂÎ‡„Ëˇ, Ò‚. Ò‚˘Ï˜Í
≈‡Á˙Ï, ÂÔ. ‘ÓÏËÈÒÍË

ÃÓÏ˙Í ÓÚ ̂ ‡ÒÍË Ó‰ ÔÓËÒÍ‡Î ˙Í‡-
Ú‡ È

—‚. ÔÂÔÓ‰Ó·ÌÓÏ˙˜ÂÌËˆ‡ œÂÎ‡„Ëˇ
“‡ÒËÈÒÍ‡ ·ËÎ‡ Í‡ÒË‚‡ ‰Â‚ÓÈÍ‡ ÓÚ ÁÌ‡-
ÚÂÌ Ó‰. ŒÚ Ï‡ÈÍ‡ ÒË ·ËÎ‡ ‚˙ÁÔËÚ‡Ì‡ ‚
ÂÁË˜ÂÒÚ‚Ó, ÌÓ ÒÂ Ò·ÎËÊËÎ‡ Ò ÌˇÍÓË ıË-
ÒÚËˇÌË, ÍÓËÚÓ È ‡ÁÍ‡Á‡ÎË Á‡ »ËÒÛÒ‡
’ËÒÚ‡, —ËÌ‡ ¡ÓÊËÈ, ÛÏˇÎ Á‡ ÒÔ‡ÒÂÌË-
ÂÚÓ Ì‡ ˜Ó‚ÂˆËÚÂ. œÂÎ‡„Ëˇ Ò ‡‰ÓÒÚ ˜ÛÎ‡
·Î‡„‡Ú‡ ‚ÂÒÚ Ë ÓÚ ‚ÒË˜ÍÓÚÓ ÒË Ò˙ˆÂ
Ó·ËÍÌ‡Î‡ √ÓÒÔÓ‰‡.

—ÎÛ˜ËÎÓ ÒÂ, ˜Â ÏÓÏ˙Í ÓÚ ˆ‡ÒÍË Ó‰
·ËÎ ÔÎÂÌÂÌ ÓÚ Í‡ÒÓÚ‡Ú‡ Ì‡ œÂÎ‡„Ëˇ Ë
Ô‡ÚËÎ ‰‡ ÔÓËÒÍ‡Ú ˙Í‡Ú‡ È. Ã‡ÈÍ‡Ú‡ ÒÂ
Á‡‡‰‚‡Î‡, ÌÓ ‰Â‚ÓÈÍ‡Ú‡ ÓÚ„Ó‚ÓËÎ‡: ì¿Á
Ò˙Ï Ò„Ó‰ÂÌ‡ Á‡ ·ÂÁÒÏ˙ÚÌËˇ ÷‡, —ËÌ‡
¡ÓÊËÈ.î “Óˇ ÓÚ„Ó‚Ó Ì‡ÒÍ˙·ËÎ ˛ÌÓ¯‡-
Ú‡, ÌÓ ÚÓÈ ÒÂ Ì‡‰ˇ‚‡Î, ˜Â Ï‡ÈÍ‡ È ˘Â
ÛÒÔÂÂ ‰‡ ˇ ÒÍÎÓÌË.

œÂÎ‡„Ëˇ ÔÓÒÚÓˇÌÌÓ ÏËÒÎÂÎ‡ Í‡Í ·Ë
ÏÓ„Î‡ ‰‡ ÒÂ ‚Ë‰Ë Ò ÂÔËÒÍÓÔ  ÎËÌÓÌ, ËÁ-
‰Ë‚‡Ì ÓÚ ËÏÔÂ‡ÚÓ ƒËÓÍÎÂÚË‡Ì Á‡ Â‚-
ÌÓÒÚÌÓ ‡ÁÔÓÒÚ‡ÌÂÌËÂ Ì‡ ıËÒÚËˇÌÒÍ‡-
Ú‡ ‚ˇ‡, Ë ‰‡ ÔÓÎÛ˜Ë ÓÚ ÌÂ„Ó Ò‚ÂÚÓÚÓ
Í˙˘ÂÌËÂ. “ˇ ËÁÏÓÎËÎ‡ ÓÚ Ï‡ÈÍ‡ ÒË ÔÓÁ-

‚ÓÎÂÌËÂ ‰‡ ÓÚË‰Â ÔË Ò‚ÓˇÚ‡ Í˙Ï‡˜Í‡,
ÍÓˇÚÓ ÊË‚ÂÂÎ‡ ‚ ÒÂÎÓ, ·ÎËÁÓ ‰‡ „‡‰‡.
œÂÎ‡„Ëˇ ÒÂ Ì‡‰ˇ‚‡Î‡, ˜Â Ú‡Ï ˘Â Ì‡ÏÂË
ÂÔËÒÍÓÔ  ÎËÌÓÌ. œÓ Ô˙Úˇ, ÍÓ„‡ÚÓ ÒÂ ÔË-
·ÎËÊËÎË ‰Ó Â‰Ì‡ ÔÎ‡ÌËÌ‡, ‚Ë‰ÂÎË ·ÓÊËˇ
˜Ó‚ÂÍ, ÂÔËÒÍÓÔ  ÎËÌÓÌ. œÂÎ‡„Ëˇ Ô‡‰Ì‡Î‡
Ì‡ ÍÓÎeÌÂ ÔÂ‰ ÌÓÁÂÚÂ ÏÛ Ë ËÁ‚ËÍ‡Î‡:
ì ˙ÒÚË ÏÂÌÂ, ÍÓˇÚÓ Ò˙Ï ÌÂ‰ÓÒÚÓÈÌ‡!
—„Ó‰Ë ÏÂ Á‡ ’ËÒÚÓÒ,  ÓÈÚÓ ÔÓÒ‚ÂÚÎË
‰Û¯‡Ú‡ ÏË, Á‡˘ÓÚÓ “ÓÈ Â ÒÎ˙ÌˆÂ Ì‡ Ô‡‚-
‰‡Ú‡!î

≈ÔËÒÍÓÔ  ÎËÌÓÌ Í˙ÒÚËÎ ‰Â‚ÓÈÍ‡Ú‡

—‚ÂÚËˇÚ ÂÔËÒÍÓÔ ‚‰Ë„Ì‡Î ˙ˆÂ Í˙Ï
ÌÂ·ÂÚÓ Ë Á‡ÔÓ˜Ì‡Î ‰‡ ÒÂ ÏÓÎË. ¬ÌÂÁ‡Ô-
ÌÓ ÓÍÓÎÓ ÌÂ„Ó ·ÎËÍÌ‡Î ËÁ ÁÂÏˇÚ‡ ËÁ‚Ó
Ë ÓÍÓÎÓ ËÁ‚Ó‡ ÒÂ ˇ‚ËÎË ‰‚‡ ÔÂÒ‚ÂÚË
‡Ì„ÂÎ‡, ÍÓËÚÓ ‰˙Ê‡ÎË ·ˇÎ‡ Í‡ÚÓ ÒÌˇ„
ÔÎ‡˘‡ÌËˆ‡. ≈ÔËÒÍÓÔ˙Ú Ò ÏÓÎËÚ‚‡ ÓÒ‚Â-
ÚËÎ ‚Ó‰‡Ú‡ Ì‡ ËÁ‚Ó‡ Ë Í˙ÒÚËÎ ‰Â‚ÓÈ-
Í‡Ú‡.

œÂÎ‡„Ëˇ, Ô˙ÎÌ‡ Ò ÌÂËÁÍ‡Á‡Ì‡ ‡‰ÓÒÚ,
ÒÌÂÎ‡ ‰‡„ÓˆÂÌÌËÚÂ ÒË ÛÍ‡¯ÂÌËˇ Ë „Ë
‰‡Î‡ Ì‡ ÂÔËÒÍÓÔ‡, Á‡ ‰‡ „Ë ÔÓ‰‡‰Â Ë
Ô‡ËÚÂ ‰‡ ‡Á‰‡‰Â Ì‡ ·Â‰ÌËÚÂ. —ÎÂ‰ ËÁ-
‚ÂÒÚÌÓ ‚ÂÏÂ œÂÎ‡„Ëˇ ÒÂ ‚˙Ì‡Î‡ ‚
„‡‰‡, ‡ Ï‡ÈÍ‡ È, Í‡ÚÓ ‡Á·‡Î‡, ˜Â
‰˙˘Âˇ È Â ÔËÂÎ‡ Ò‚ÂÚÓÚÓ Í˙˘ÂÌËÂ,
ÒÂ ‡Á„ÌÂ‚ËÎ‡. ÕÂÔÂÍ˙ÒÌ‡ÚÓ ÛÍÓˇ‚‡-

Ì‡ ÓÚ Ï‡ÈÍ‡ ÒË Á‡‡‰Ë ‚ˇ‡Ú‡ ’ËÒÚÓ‚‡,
œÂÎ‡„Ëˇ Ì‡ÔÛÒÌ‡Î‡ „‡‰‡ Ë ËÁ‚ÂÒÚÌÓ
‚ÂÏÂ ÒÂ ÍËÂÎ‡. ÕÓ, Ì‡‰ˇ‚‡ÈÍË ÒÂ ‰‡
Ó·˙ÌÂ Í˙Ï ıËÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ ‚ˇ‡ Ï‡ÈÍ‡
ÒË, Úˇ Ô‡Í ÒÂ ‚˙Ì‡Î‡ ÔË ÌÂˇ. Ã‡ÈÍ‡ È
Ó·‡˜Â Ô‡ÚËÎ‡ ‰‡ Í‡Ê‡Ú Ì‡ ÍÌˇÁ‡, ˜Â
„Ó‰ÂÌËˆ‡Ú‡ ÏÛ ÔËÂÎ‡ Í˙˘ÂÌËÂ.

ÃÓÏ˙Í˙Ú ÒÂ Ì‡ÒÍ˙·ËÎ, ‰˙Î„Ó Ú˙„Û‚‡Î Ë
Ì‡Í‡ˇ ÒÂ Ò‡ÏÓÛ·ËÎ.

Ã‡ÈÍ‡ È ˇ Á‡‚ÂÎ‡ ÔË ƒËÓÍÎÂÚË‡Ì

“Ó„‡‚‡ Ï‡ÈÍ‡Ú‡ Ì‡ œÂÎ‡„Ëˇ ÒÂ ÛÔÎ‡-
¯ËÎ‡, ‰‡ ÌÂ ·Ë ˆ‡ˇÚ ‰‡ È ÓÚÏ˙ÒÚË Á‡
ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡ ÍÌˇÁ‡, Ë ‚ Ò‚Óˇ „Ìˇ‚ Ë ÒÚ‡ı,
Í‡ÚÓ Ò˙‚ÒÂÏ Á‡·‡‚ËÎ‡ ÔÂ‰Ë¯Ì‡Ú‡ ÒË
Î˛·Ó‚ Í˙Ï ‰˙˘ÂˇÚ‡, ‰ÓÌÂÒÎ‡ Á‡ ÌÂˇ Ì‡
ƒËÓÍÎÂÚË‡Ì Ë ˇ Á‡‚ÂÎ‡ ÔË ÌÂ„Ó. “ÓÈ Á‡-
ÔÓ˜Ì‡Î ‰‡ È ÔÂ‰Î‡„‡ ·Ó„‡ÚË ‰‡Ó‚Â,
Ò‡ÏÓ Ë Ò‡ÏÓ ‰‡ ÒÂ ÓÚÂ˜Â ÓÚ ıËÒÚËˇÌ-
ÒÍ‡Ú‡ ‚ˇ‡. ÕÓ ‰Â‚ÓÈÍ‡Ú‡ ÓÚı‚˙ÎËÎ‡
ÌÂ„Ó‚ËÚÂ ÔÂ‰ÎÓÊÂÌËˇ.

“Ó„‡‚‡ ˆ‡ˇÚ Á‡ÔÓ‚ˇ‰‡Î ‰‡ ÔË„ÓÚ‚ˇÚ
ÒÚ‡¯ÌËˇ ÛÂ‰ Á‡ ËÁÏ˙˜‚‡ÌÂ. Õ‡„ÓÂ˘Ë-
ÎË ‰Ó ˜Â‚ÂÌÓ ÏÂ‰ÌËˇ ·ËÍ Ë ‰Ó‚ÂÎË ‰Â‚Ë-
ˆ‡Ú‡ - Ì‡‰ˇ‚‡ÎË ÒÂ, ˜Â ÒÚ‡ı˙Ú ÓÚ ÛÊ‡Ò-
ÌÓÚÓ Ï˙˜ÂÌËÂ ˘Â ˇ Ì‡Í‡‡ ‰‡ ÒÂ ÓÚÂ˜Â.

ÕÓ Úˇ ÓÒÚ‡Ì‡Î‡ ÌÂÔÓÍÓÎÂ·ËÏ‡ Ë ·ËÎ‡
ÓÒ˙‰ÂÌ‡ Ì‡ ÛÊ‡ÒÌ‡ ÒÏ˙Ú. —ÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÒÂ
ÔÂÍ˙ÒÚËÎ‡, Úˇ ·ÂÁÒÚ‡¯ÌÓ ‰Ó¯Î‡ ‰Ó
Ó˙‰ËÂÚÓ Á‡ ÒÏ˙ÚÌÓ Ì‡Í‡Á‡ÌËÂ, Ò‡Ï‡
‚ÎˇÁÎ‡ ‚ Ì‡ÊÂÊÂÌËˇ ·ËÍ, Í‡ÚÓ ËÁ‚ËÍ‡Î‡:
ì—Î‡‚‡ Ì‡ “Â·Â, √ÓÒÔÓ‰Ë, Â‰ËÌÓÓ‰ÌË
—ËÌÂ Ì‡ ¡Ó„‡ ¬ÒÂ‚Ë¯ÌË,  ÓÈÚÓ ÛÍÂÔË
ÏÂÌÂ, ÌÂÏÓ˘Ì‡Ú‡, Á‡ ÚÓˇ ÔÓ‰‚Ë„!î » ÔÂ-
‰‡Î‡ ¡Ó„Û ˜ËÒÚ‡Ú‡ ÒË ‰Û¯‡. “Ó‚‡ ÒÚ‡Ì‡-
ÎÓ ÓÍÓÎÓ 288 „.



В черния дроб на бялата мечка се съдържа твърде

много витамин А, който в големи количества

е изключително токсичен за здравето на хората.

Саудитска Арабия внася камили от Австралия.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

СРЯДА
4 МАЙ 15
2022

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: “‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

«Œ– ¿ œ⁄–¬¿ÕŒ¬¿, ‰ÓÍÚÓ
Ì‡ ËÒÚÓË˜ÂÒÍËÚÂ Ì‡ÛÍË
œÓÙ. »¬¿Õ ƒŒ¡◊≈¬,
ÂÊËÒ¸Ó
 ¿ÕÕ¿ –¿◊≈¬¿,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡
 ”¡–¿“ œ”À≈¬,
Â‚ÓÔÂÈÒÍË ¯‡ÏÔËÓÌ
ÔÓ ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÂÌ ·ÓÍÒ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- —‡ÏÓ ‰‡ ÚË Í‡Ê‡, ˜Â Ï˙Ê˙Ú ÏË
˘Â ÒÂ ‚˙ÌÂ ÒÎÂ‰ ˜‡Ò...
- ≈, Ë? ÕËÂ ÌÂ Ô‡‚ËÏ ÌË˘Ó ÌÂ-
Â‰ÌÓ.
- »ÏÂÌÌÓ... ¿ ‚ÂÏÂÚÓ ÒË ÚÂ˜Â!

Празник на накита ще се проведе на
7 май от 11 ч. в село Петрич. От община
Златица подготвят богата артистично-музи-
кална програма, арт изложение-базар, тра-
диционна възстановка на събитията от Ап-
рилското въстание, заря проверка и други
съпътстващи събития, научи ДУМА от Ан-
тоанета Титянова.

Празникът е свързан с честване на
146-годишнината от обявяване на Април-
ското въстание в с. Петрич, с традиционния
събор и с посещението на лейди Емили
Странгфорд през 1877 г. в с. Петрич, където
изгражда и оборудва болница. Уникалният
медальон на лейди Странгфорд стана част
от експозицията в музея на с. Петрич през
2021 г., когато бе дарен от наследницата на
Евгения Марс - Мария Елмазова, и е в ос-
новата на първия Празник на накита.

Събитието ще протече под патронажа
на вицепрезидента Илияна Йотова, която
ще присъства на официалната церемония и

Ïðàçíèê íà íàêèòà
â ñåëî Ïåòðè÷
Артистично-музикална програма, арт
изложение-базар, възстановка на събитията
от Априлското въстание са част от събитията

възстановката на паметника “Камбаната”, и
с подкрепата на Държавната агенция за
българите в чужбина. Предвижда се участие
на артисти, групи и индивидуални изпълни-
тели не само от региона и страната, но и от
Западните покрайнини в Сърбия, на беса-
рабски българи.

Благодарение на Българския арт и фол-
клорен център “Нестия” с председател Хри-
сто Станков, наред с многото самодейни и
професионални състави от София, Драго-
ман, Нови Искър, Банкя и т.н., на сцената
ще се качат обичани изпълнители - Алек-
сандър Александров-Алекс, Венцислав Пе-
нев, Бони Милчева, Георгия Райкова и др.
Преди тържествената вечерна програма ще
се състои концерт на Джина Иванова от
“Трамвай 5”, която ще изпълни песни и от
последните си два фолклорни албума.

Надиграването “Кръшна ръченица” и
“Шарено коило”, занимателни игри и викто-
рини ще излъчат победители в редица кате-

гории, които ще получат награди.
В музея на Петрич ще бъде открита из-

ложбата на Лилия Йотова “От извора” -
27 фотографии на български жени с народни
носии, част от последната колекция “Етно” на
популярната стилистка Светла Димитрова.

В залата на читалище “Оборище-1897”
ще има четения, лектории, ще може да се
видят картини с българска бродерия на ар-
тистката-дизайнерка Венета Атанасова.

Още за програмата на празника - в сайта
на ДУМА.

СНИМКА ОТ ОРГАНИЗАТОРИТЕ

Кадър от изложбата
на Лилия Йотова “От извора”

Кучетата от породите джак
ръсел териер и йоркширски те-
риер имат най-дълга средна

Изследователи от Калифор-
нийския университет - Санта
Барбара, са разработили уника-
лен скачащ робот, който може
един ден да бъде използван за
изследване на повърхността на
Луната, пише сп. “Ню сайън-
тист”.

Роботът тежи едва 30 г,
дълъг е 30 см и може да отскача
на височина 32,9 м или 100 пъти
повече от собствената му дължи-
на. Уникалната разработка на
инженера Елиът Хоукс и коле-
гите му се задвижва от пружи-
нен скелет от въглеродни влак-
на. На Луната същият робот би
могъл да достигне височина от
125 м и да измине около поло-
вин километър на скок, което го
прави отлична машина за изслед-
ване.

Според изследователите бла-
годарение на уникалната си спо-
собност роботът може да пре-
скача трудни терени и препят-
ствия на лунната повърхност и
да изследва естествения спътник
на Земята по-бързо от колесен
роувър. Учените са използвали
като модел за разработката ци-
када, която е способна да скача
115 пъти по-високо от собстве-
ната си дължина.

Полицейски служители в американ-
ския град Слидъл в щата Луизиана спаси-
ха възрастен мъж от катерица, която го
нападна, съобщи News 19. Пенсионерът
се разхождал близо до къщата си, когато
внезапно от покрива му скочила катери-
ца. Агресивното животно нападнало
американеца и се вкопчило в ръката му.
Очевидец се обадил в полицията. Когато
служителите на реда пристигнали на
мястото, мъжът все още се борел с жи-
вотното. Полицията успяла да ги разде-
ли, но катерицата починала от раните си.
Мъжът също бил тежко ранен, но лека-
рите очакват, че ще се възстанови
напълно, съобщи БГНЕС.

Êó÷åòàòà äæàê ðúñåë òåðèåð
è éîðêøèðñêè òåðèåð æèâåÿò íàé-äúëãî
продължителност на живота,
установи проучване на британ-
ски и тайвански специалисти,
цитирани от електронното из-
дание “Юрикалърт”.

Експерти от Националния
тайвански университет в Тайпе
и от британския Кралски вете-
ринарен колеж са анализирали
сведения за починали кучета в
Обединеното кралство в перио-
да между 2016 и 2020 г. Те са
използвали базата данни “Вет-

компас”, като са категоризира-
ни 18 породи кучета, признати
от “Кенъл клъб” - главната бри-
танска киноложка организация,
както и информация за такива,
които са кръстоски.

Във Великобритания джак
ръсел териерите живеят най-
дълго - средно 12,7 години, след-
вани от йоркширски териери
(12,5 г.), бордър коли (12,1 г.) и
спрингер шпаньоли (11,9 г.). За
разлика от тях френският бул-

дог има най-кратка продължи-
телност на живота - едва 4,5 г.
Това е приблизително с три го-
дини по-малко от други породи
с плоска муцуна, при които се
наблюдава ниска продължител-
ност на живота - английски бул-
дог (7,4 г.) и мопс (7,6 г.). Авто-
рите предполагат, че това може
да се дължи на големите риско-
ве за здравето, пред които са
изправени разновидностите със
специфична форма на лицето.

Êàòåðèöèòå
ìîæå äà áúäàò
äîñòà îïàñíè

Ñúçäàäîõà
óíèêàëåí
ðîáîò çà
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íà ëóííàòà
ïîâúðõíîñò



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема

Стр. 15

16

СРЯДА
4 МАЙ

19

16

СРЯДА
4 МАЙ

Феновете на „сините” разграбиха за минути 15 000 пропуска

Èñòåðèÿ çà áèëåòè
çà ÖÑÊÀ - Ëåâñêè

Истинска истерия за биле-
ти за финала за купата между
ЦСКА и Левски се разрази
вчера. Срещата е на 15 май от
17 часа на Националния ста-
дион. Привържениците на “си-
ните” изкупиха входните та-
лони за минути. Става въпрос
за 15 000 пропуска за секто-
рите “Б” и “В”, които бяха
заявени между 10.00 и 10.10
часа в мрежата на Ивентим.

За Сектор “В” има около
3000 блокирани билета за
картодържатели на Левски.
До петък те ще могат да взе-
мат пропуските си от “Гере-
на”. След това останалите
пропуски ще бъдат пуснати
в свободна продажба. От
“Тодорини кукли” признаха,
че за пръв път виждат тако-
ва нещо. Поради тази причи-
на “сините” фенове започна-
ха да купуват билети и за
предназначения за “червени-
те” Сектор “А”, което създа-

efbet ЛИГА, XXIX кръг
ТРЕТА ГРУПА
Ботев Вр - Пирин 0:1 Манолев

(20); Локо Сф - Царско село 0:0.

 1. œËËÌ 29 9 6 14 37:44 33
 2. ÀÓÍÓ —Ù 29 7 8 14 24:44 29
 3. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 29 5 8 16 24:51 23
14. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 29 4 9 16 18:37 21

XXX кръг:
неделя, 16.30: Ботев Вр - Локо Сф;

19.00: Царско село - Пирин.

РЕЗУЛТАТИ

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО БТВ ЕКШЪН
22.00 Реал Мадрид - Ман Сити

ПО ДИЕМА СПОРТ
17.30 Марица Пд - Миньор Пк
20.00 Литекс - Янтра

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
19.00 ПАОК - Олимпиакос

ПО МАКС СПОРТ 3
3.00 Депортиво Кали - Коринтианс

ПО МАКС СПОРТ 4
1.00 Талерес Кордоба - Фламенго

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.00 “Мастърс” в Мадрид

ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
21.30 Олимпиакос - Монако

ПО ЕВРОСПОРТ 2
КОЛОЕЗДЕНЕ
16.00 “4 дни на Дюнкерк”

УЕФА заличава
руския футбол

УЕФА опитва да заличи руския

футбол. От Нион изключиха жен-

ския национален отбор на “Сбор-

ная” от участие в Европейското

първенство това лято в Англия и

няма да допуснат мъжките клубове

от страната до евротурнирите през

следващата кампания. Рускините

няма да участват и в квалификаци-

ите за Мондиал 2023. Мястото на

първенеца на Русия - Зенит, в Шам-

пионската лига при мъжете ще бъде

заето от отбор от Шотландия.

Русия няма да може да кандидат-

ства и за домакинството на Евро

2028 и Евро 2032 за мъже.

Продадоха фланелка
на Меси за 427 680 евро

Русе беше домакин на Държавното първенство по всестранна езда за клас 1* и група Б.
Надпреварата бе организирана от местния клуб СЕК Кентавър и със съдействието на
Федерацията по конен спорт и община Русе. Участие в проявата взеха 30 състезателни тандема

НАКРАТКО

ва риск от стълкновения
между привърженици на два-
та отбора. От ЦСКА ведна-
га реагираха и оповестиха, че
пропуски за сектора ще се
продават само на касата на ст.
“Българска армия”. Тя ще ра-
боти всеки ден от 10 до 19
часа до 15 май или до изчерп-
ване на количествата. Прите-
жателите на абонаментни кар-
ти на “червените” ще бъдат с
предимство при закупуване
на пропуски, като техните
места ще се пазят до 12 часа
в понеделник.

Малко над 34 хиляди би-
лета бяха пуснати в продаж-
ба вчера. “Сините” фенове
свършиха своята работа, ос-
тава това да сторят и “черве-
ните”. Ще има две големи
буферни зони, които да раз-
делят агитките. Блокирани са
блоковете 34, 35 и 36 между
ядрото на “червената” агитка
в Сектор “Г” и “сините” фе-

нове в Сектор “В”. Празни
ще са и блоковете 16, 17 и
18, разделящи ядрото на лев-
скарската агитка в Сектор

“Б” с “червените” фенове в
Сектор “А”. Буферите “изяж-
дат” около 6400 места от
общия капацитет.

СНИМКА DSPORT.BG

Дълга опашка от фенове се изви на “Герена”,
където билетите бяха разпродадени за минути

Фланелката на Лионел Меси, с

която отбеляза 500-ия гол в кари-

ерата си, бе продадена на търг за

427 680 евро. Аржентинецът вкара

попадение №500 на 23 април 2017

г. при гостуването на Барселона на

Реал в Мадрид (3:2). Името на

новия притежател на фланелката

не се съобщава.

Григор Димитров (№20 в света) записа първа победа
на “Мастърс” турнира в Мадрид от 5 години. Най-до-
брият ни тенисист се справи с Максим Креси (САЩ,
№64) с 6:2, 7:6 (4). Така българинът прекъсна негатив-
ната серия в испанската столица, започнала през 2017
г. Тогава хасковлията загуби на 1/8-финал от Диминик
Тийм (Ав).

Сега срещу Креси Димитров започна силно и поведе в
резултата след два пробива в началния удар на противника.
Американският квалификант изненадващо имаше аванс от
4:1 във втория сет, но хасковлията се добра до 6:6 и прати
мача в тайбрек. В него Григор постигна два минипробива
и приключи двубоя още при първата си възможност след
86 минути игра.

Във II кръг Димитров ще играе със специалиста на клей
Диего Шварцман (Арж, №15), който победи Беноа Пер
(Фр) с 6:2, 6:7 (5), 6:1. Българинът има две победи в общо
трите си срещи с Шварцман.

На двойки Гришо и Феликс-Оже Алиасим (Кан) биха
Диего Шварцман и Максимо Гонсалес (Арж) с 6:3, 7:6 (8).

Ãðèøî ñ ïúðâà ïîáåäà
â Ìàäðèä îò 5 ãîäèíè

СНИМКА БТА

Рони О’Съливан се радва със седмата си световна
титла по снукър, след като на финала
в Шефийлд надви Джъд Тръмп с 18:13 фрейма


